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ACTA DE LA SESSIÓ DEL PLE DE L’AJUNTAMENT 
DE TORROELLA DE MONTGRÍ 

 
 
IDENTIFICACIÓ DE LA SESSIÓ 
 
Núm.: 2/2014 
Caràcter: ordinària 
Data: 6 de febrer de 2014 
Convocatòria: primera 
Horari: de les 8 i 2 minuts del vespre a les 10 del vespre 
Lloc: auditori de Can Quintana 
 
 
ASSISTENTS 
 
Sr. Jordi Cordon i Pulido, alcalde (CiU) 
Sra. Sandra Bartomeus i Vicens, primera tinenta d’alcalde (CiU) 
Sra. Sílvia Comas i Batista, segona tinenta d’alcalde (L'EST) 
Sr. Andrés Navarrete i Quirós, tercer tinent d’alcalde (PP) 
Sr. Francesc Puig i Bagué, quart tinent d’alcalde (CiU) 
Sr. Genís Dalmau i Burgués, cinquè tinent d’alcalde (L'EST) 
Sra. Núria Bosch i Gelmà, regidora (CiU) 
Sr. Joan Ramon Aladid i Llanas, regidor (CiU) 
Sra. Sandra Pibernat i Busquets, regidora (L'EST) 
Sr. Josep Maria Rufí i Pagès, regidor (Esquerra-AM) 
Sra. Dolors Bassa i Coll, regidora (Esquerra-AM) 
Sr. Marc Calvet i Martí, regidor (Esquerra-AM) 
Sra. Laia Coll i Aguilera, regidora (Esquerra-AM) 
Sr. Lluís Coll i Torrent, regidor (UPM-PM) 
Sra. Caterina Matas i Mercader, regidora (UPM-PM)  
Sr. Narcís Noguer i Daurell, regidor (UPM-PM) 
Sr. Gregori Sarquella i Subirós, regidor (COET)  
Sr. Jordi Estragó i Castelló, interventor accidental 
Sr. Josep Rovira i Jofre, secretari  
 
Comprovat que el quòrum dels assistents compleix allò que estableix l’article 98.c) del Decret 
legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim 
local de Catalunya, el Sr. alcalde obre la sessió, declarada pública, per tractar els assumptes 
inclosos en l’ordre del dia de la convocatòria: 
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A) Part resolutiva  
  
1. Lectura i aprovació de l’acta de la sessió núm. 1/2014, de 9 de gener. 

 
2. Aprovar definitivament la modificació del Mapa de capacitat acústica de Torroella 

de Montgrí. Exp. 544/09 (Secretaria). 
 

3. Aprovar provisionalment la modificació puntual del Pla especial del catàleg de 
masies i cases de pagès en sòl no urbanitzable en relació amb l’ús hoteler. Exp. 
381/08 (Secretaria). 

 
4. Aprovar inicialment la modificació puntual del PGMO a la zona d’equipaments de la 

ronda Pau Casals. Exp. 820/13 (Secretaria). 
 

5. Aprovar la moció de l’AMI presentada pels grups municipals de CiU, L’EST, UPM-
PM, Esquerra-AM i COET de suport a la campanya de recollida de signatures “Signa 
un vot per la independència”. Exp. 180/14 (Secretaria). 

 
6. Aprovar la moció presentada per tots els grups municipals de la corporació per a 

una política activa envers els habitatges desocupats del municipi. Exp. 181/14 
(Secretaria). 

 
7. Assumptes urgents. 

 
B) Part de control 

 
8. Donar compte dels decrets de l’Alcaldia i de les regidories delegades del núm. 3052 

al núm. 3181, corresponents al període comprès entre el 16 de desembre de 2013 
i el 31 de desembre de 2013, i del núm. 1 al núm. 84, corresponents al període 
comprès entre l’1 de gener de 2014 i el 15 de gener de 2014. 
 

9. Precs i preguntes. 
 
 
DESENVOLUPAMENT DE LA SESSIÓ 
 
A) PART RESOLUTIVA  
 
1. LECTURA I APROVACIÓ DE L’ACTA DE LA SESSIÓ NÚM. 1/2014, DE 9 DE GENER 
 
D’acord amb el que disposa l’article 91.1 del Reglament d’organització, funcionament i règim 
jurídic de les entitats locals (ROF), aprovat pel Reial decret 2568/1986, de 28 de novembre, el 
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Sr. alcalde cedeix la paraula al secretari, que pregunta si algun membre de la Corporació ha de 
formular alguna observació a l’acta de la sessió que s’ha distribuït amb la convocatòria.  
 
Sotmesa a votació l’acta de la sessió núm. 1/2014, de 9 de gener, s’aprova per unanimitat. 
 
 
2. APROVAR DEFINITIVAMENT LA MODIFICACIÓ DEL MAPA DE CAPACITAT ACÚSTICA DE 
TORROELLA DE MONTGRÍ. EXP. 544/09 (SECRETARIA) 
 

A petició del Sr. alcalde, el secretari llegeix el dictamen de la Comissió Informativa 
d’Administració i Comunicació de 2 de gener de 2014, el qual es transcriu íntegrament a 
continuació: 
 

“Vist que el Ple, en la sessió ordinària de 7 de novembre de 2013, va aprovar inicialment la 
modificació del Mapa de capacitat acústica de Torroella de Montgrí, d’acord amb la proposta 
presentada per la Direcció General de Qualitat Ambiental del Departament de Territori i 
Sostenibilitat de la Generalitat de Catalunya (RE núm. 7225, de 23 de setembre de 2013). 
 
Vist que l’expedient es va sotmetre a informació pública per un termini de 30 dies hàbils, 
mitjançant la publicació d’un anunci al DOGC núm. 6504, de 19 de novembre de 2013, al BOP 
de Girona núm. 244, de 22 de novembre de 2013, al diari El Punt de 21 de novembre de 
2013, al tauler d’edictes de la corporació i a la web municipal www.torroella-estartit.cat. 
 
Vist que durant aquest termini no s’hi ha presentat cap al·legació ni reclamació. 
 
Vist l’informe tècnic de l’enginyera tècnica municipal, de data 20 de desembre de 2013, el qual 
es transcriu a continuació: 
 
“Vist que a les dues finques del carrer Eivissa números 30 i 34, respectivament, ja s’ha 
concretat l’ús docent amb el projecte de la llar d’infants així com la previsió d’ús sanitari amb el 
Centre d’Atenció Primària; 
 
Vist que el Mapa de capacitat acústica està aprovat inicialment i que és possible fer-hi 
modificacions per a l’aprovació definitiva; 
 
Atès que l’annex A del Decret 176/2009 assigna una zonificació acústica de sensibilitat alta 
(A2) als usos docents, sanitaris i culturals; tal com està assenyalat el perímetre de l’escola 
Portitxol i de la Sala Polivalent; 
 
En conseqüència, proposo substituir la zonificació B1 per la zonificació A2 a les parcel·les 
cadastrals següents: 

 
6358220EG1565N0001DY      C/Eivissa, 30 
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6358219EG1565N0001IY       C/Eivissa, 34”. 
 
Ateses les determinacions de l’article 9 de la Llei 16/2002, de 28 de juny, de protecció contra 
la contaminació acústica; del Decret 245/2005, de 8 de novembre, pel qual es fixen els criteris 
per a l'elaboració dels mapes de capacitat acústica; del Decret 176/2009, de 10 de novembre, 
pel qual s'aprova el Reglament de la Llei 16/2002, de 28 de juny, de protecció contra la 
contaminació acústica, i se n'adapten els annexos; del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, 
pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya (TRLMLC); de la 
Llei estatal 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases del règim local (LRBRL); i de la Llei 
estatal 30/1992, de 26 de novembre, de règim jurídic de les administracions públiques i del 
procediment administratiu comú (LRLPAC). 
 
Per tot això exposat, aquesta Comissió proposa al Ple l’adopció del següent acord: 
 
1r. Aprovar definitivament el Mapa de capacitat acústica de Torroella de Montgrí, tot incorporant 
l’esmena de l’enginyera tècnica municipal, amb la qual se substitueix la zonificació B1 per la 
zonificació A2 a les parcel·les cadastrals núm. 6358220EG1565N0001DY (corresponent al c/ 
Eivissa, 30) i núm. 6358219EG1565N0001IY (corresponent al c/ Eivissa, 34). 
 
2n. Publicar la modificació del Mapa de capacitat acústica de Torroella de Montgrí a la pàgina 
web de l’Ajuntament per al general coneixement. 
 
3r. Notificar aquest acord a la Direcció General de Qualitat Ambiental del Departament de 
Territori i Sostenibilitat de la Generalitat de Catalunya”. 
 

Llegit el dictamen, i sense intervencions, aquest se sotmet a votació i s’aprova per unanimitat. 
 
 

3. APROVAR PROVISIONALMENT LA MODIFICACIÓ PUNTUAL DEL PLA ESPECIAL DEL 
CATÀLEG DE MASIES I CASES DE PAGÈS EN SÒL NO URBANITZABLE EN RELACIÓ AMB 
L’ÚS HOTELER. EXP. 381/08 (SECRETARIA) 
 
A petició del Sr. alcalde, el secretari llegeix el dictamen de la Comissió Informativa de Territori 
de 2 de gener de 2014, el qual es transcriu íntegrament a continuació: 
 
“Vista la proposta de modificació puntual del Pla especial del catàleg de masies i cases de 
pagès en sòl no urbanitzable en relació amb l’ús hoteler del municipi de Torroella de Montgrí, 
formulada per l’Ajuntament i redactada per l’arquitecte Sr. Pere Solà i Busquets, de data juliol 
de 2013. 
 
Vist que la Junta de Govern Local, en la sessió ordinària de 25 de juliol de 2013, va aprovar 
inicialment la modificació puntual del Pla especial del catàleg de masies i cases de pagès en sòl 
no urbanitzable en relació amb l’ús hoteler del municipi de Torroella de Montgrí, formulada per 



 

 

 

 

 

 

 

 

 
Ple 2/2014, de 6 de febrer de 2014 

 

99 

 

l’Ajuntament i redactada per l’arquitecte Sr. Pere Solà i Busquets, de data juliol de 2013, 
condicionat a la incorporació prèvia a l’aprovació provisional d’aquells extrems indicats en 
l’informe dels Serveis Tècnics Municipals de 18 de juliol de 2013, emès prèviament a 
l’aprovació inicial i comunicat oportunament, i d’aquells que resultin dels informes de les 
administracions i del tràmit d’informació pública. 
 
Vist que l’expedient es va sotmetre a informació pública per un termini d’un mes, mitjançant la 
publicació d’un anunci al diari El Punt d’1 d’agost de 2013, al BOP de Girona núm. 154, de 12 
d’agost de 2013, al tauler d’edictes de la corporació i a la web municipal www.torroella-
estartit.cat. 
 
Vist que, d’acord amb la disposició addicional desena del Decret legislatiu 1/2010, de 3 
d’agost, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei d’urbanisme, aquest termini es va ampliar per 
un mes més perquè va coincidir parcialment amb el mes d’agost. 
 
Vist que durant aquest termini s’hi va presentar l’al·legació següent: 
 

- RE 6998/13, de 10 de setembre. Joan Serra i Gironella, en representació de 
l’Associació de Masos de Torroella de Montgrí i l’Estartit. 

 
Vist que, a més, en data 25 d’octubre de 2013 (RE 8075/13), el Sr. A. d. P. R. i B. va 
presentar-hi una al·legació. 
 
Vist l’informe de la Direcció General de Turisme, de data 6 de setembre de 2013 (RE núm. 
7068, de 16.9.13). 
 
Vist l’informe de l’Àrea del Medi Natural dels Serveis Territorials a Girona del Departament 
d’Agricultura, Ramaderia, Pesca, Alimentació i Medi Natural, de data 3 de setembre de 2013 
(RE núm. 7117, de 18.9.13). 
 
Vist l’informe de la Comissió Territorial del Patrimoni Cultural a Girona de la Direcció General del 
Patrimoni Cultural del Departament de Cultura, de data 14 d’octubre de 2013 (RE núm. 7772, 
de 16.10.13). 
 
Vist l’informe dels Serveis Territorials a Girona del Departament d’Agricultura, Ramaderia, Pesca, 
Alimentació i Medi Natural, de data 7 de novembre de 2013 (RE núm. 8487, de 12.11.13). 
 
Vist que també es va sol·licitar l’informe següent i que, a dia d’avui, no se n’ha rebut cap 
resposta al Registre General de l’Ajuntament: 
 

- Agència Catalana de l’Aigua (RS núm. 6164, de 30.7.13). 
 
Vist l’informe dels Serveis Tècnics Municipals, de data 9 de gener de 2014.                                                                            

http://www.torroella-estartit.cat/
http://www.torroella-estartit.cat/
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Vist que el 28 de gener de 2014 (RE núm. 790), en resposta a l’informe anterior, l’arquitecte 
redactor, el Sr. Pere Solà i Busquets, va presentar les corresponents puntualitzacions a la 
modificació puntual del Pla especial del catàleg de masies i cases de pagès en sòl no 
urbanitzable en relació amb l’ús hoteler del municipi de Torroella de Montgrí. 
 
Vist l’informe favorable de l’arquitecte municipal, de data 29 de gener de 2014, segons el qual 
la modificació presentada el 28 de gener de 2014 (RE núm. 790) recull totes les indicacions 
exposades en l’informe tècnic de 9 de gener de 2014. 
 
Atès que, d’acord amb l’article 78.1 del Decret legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, pel qual 
s'aprova el Text refós de la Llei d'urbanisme, correspon a l’Ajuntament formular els plans 
especials urbanístics de desenvolupament. 
 
Atès que, d’acord amb els articles 85.1 del Decret legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, pel qual 
s'aprova el Text refós de la Llei d'urbanisme, correspon a l’Ajuntament l’aprovació inicial i 
provisional del plans urbanístics derivats, mentre que l’aprovació definitiva correspon a la 
Comissió Territorial d’Urbanisme de Girona (art. 80.b). 
 
Ateses les determinacions dels articles 67, 68, 69, 78 i següents del Decret Legislatiu 1/2010, 
de 3 d’agost, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei d’urbanisme de Catalunya (TRLU), 
modificat per la Llei 3/2012; dels articles 22, 23, 92 a 94, i 101 i següents del Decret 
305/2006, de 18 de juliol, pel qual s’aprova el Reglament de la Llei d’Urbanisme de Catalunya;  
dels articles 21.1.j) i 22.2.c) de la Llei estatal 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases del 
règim local (LRBRL); dels articles 52.2.c) i 53.1.s) del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d'abril, 
pel qual s'aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya (TRLMRLC); i del 
Pla General Municipal d’Ordenació de Torroella de Montgrí, aprovat definitivament per la 
Comissió Territorial d’Urbanisme de Girona en data 4 d’abril de 2001 i Text refós aprovat per la 
Comissió Territorial d’Urbanisme de Girona en data 5 d’abril de 2002 i publicat al BOP de Girona 
núm. 108, de 5 de juny de 2002 i al DOGC núm. 3654, de data 11 de juny de 2002. 
 
Per tot això exposat, aquesta Comissió proposa al Ple l’adopció del següent acord: 
 
1r. Estimar parcialment l’al·legació presentada per l’Associació de Masos de Torroella de 
Montgrí i l’Estartit (RE núm. 6998, de 10 de setembre de 2013) i desestimar la resta, d’acord 
amb l’informe dels Serveis Tècnics Municipals, de 9 de gener de 2014, el qual s’accepta i 
s’aprova a efectes de motivació. 
 
2n. Estimar en la seva totalitat l’al·legació presentada pel Sr. A. d. P. R. i B. (RE núm. 8075, de 
25 d’octubre de 2013), d’acord amb l’informe dels Serveis Tècnics Municipals de 9 de gener de 
2014, el qual s’accepta i s’aprova a efectes de motivació. 
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3r. Aprovar provisionalment la modificació puntual del Pla especial del catàleg de masies i cases 
de pagès en sòl no urbanitzable en relació amb l’ús hoteler del municipi de Torroella de Montgrí, 
formulada per l’Ajuntament i redactada per l’arquitecte Sr. Pere Solà i Busquets, de data gener 
de 2014. 
 
4t. Remetre dos exemplars de la modificació esmentada i una còpia de l’expedient 
administratiu, degudament legalitzats, a la Comissió Territorial d’Urbanisme de Girona per a la 
seva aprovació definitiva. 
 
5è. Notificar aquest acord a les persones interessades”. 
 
El Sr. alcalde cedeix la paraula a la Sra. Matas, qui exposa que, a la modificació puntual del Pla 
General referent a la regulació complementària a l’ús hoteler en sòl no urbanitzable, el seu vot 
va ser desfavorable i que ja van exposar els seus arguments. Comenta que hi fa referència 
perquè la modificació puntual que es presenta hi té una vinculació. Fa avinent que s’han llegit 
amb atenció les al·legacions que s’hi han presentat i han valorat les respostes donades de tots 
els informes emesos. Afirma que coincideixen i comparteixen els criteris pels què se n’estimen 
unes i se’n desestimen altres, així com la incorporació al Catàleg del contingut dels informes 
rebuts de les Administracions supramunicials. Considera, però, ambígua la “recomanació“ 
referida al requeriment de 1.000 m2 “aproximats“ de superfície ja construïda per a poder 
rehabilitar o reconstruir una masia per a implantar-hi l’ús hoteler, el qual el considera 
susceptible d’interpretació i que pot generar dubtes en un futur. Demana si 1.000 m2 
aproximats són 900, 1.100, 500 ò 650 m2. Creu que aquesta ambigüitat és interpretable i, en 
conseqüència, la concessió de llicència d’obres per a l’establiment d’ús hoteler en sòl no 
urbanitzable dependrà, en cada cas, de la interpetació que faci la persona en el seu moment. 
Indica que aquest únic element els portarà a una abstenció. 
 
El Sr. Rufí comenta que el tema neix d’una modificació del Pla General respecte a l’ús hoteler 
en el sòl no urbanitzable, on ja van mostrar el seu desacord. Fa avinent que el que es fa és 
incorporar les noves figures legislatives que han anat sortint, i recorda que es tracta d’un tema 
molt sensible perquè es tracta d’un municipi singular de la Costa Brava per l’extensió, el 
patrimoni natural, l’activitat agrícola i el patrimoni històric lligat a l’üs de l’aigua. Indica que, 
havent-se mostrat contraris en aquell moment a la modificació, i que ara es fa una adequació 
del catàleg de masies, del qual se’n senten orgullosos per haver-lo aprovat, el seu vot serà una 
abstenció.  
 
La Sra. Bartomeus recorda que es tracta d’una adequació que prové de la Comissió Territorial 
d’Urbanisme i que l’”ambigüitat” que comenta la Sra. Matas ve determinada per l’acord de la 
pròpia Comissió. També es fa avinent que l’ús hoteler no es canvia i que és el mateix que en el 
Pla especial aprovat. La Sra. Matas ratifica que la transcripció és literal de la recomanació que 
consta a l’acord de la Comissió i que, en cap moment, en responsabilitza l’Ajuntament 
d’aquesta ambigüitat susceptible d’interpretació. Creu que no sempre els informes 
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d’Administracions superiors estan lliures d’errors o de manifestacions que s’han de compartir a 
cegues. Davant els dubtes que li genera comenta que s’abstindran. 
 
Finalitzat el debat, el dictamen se sotmet a votació i s’aprova per majoria absoluta (vot favorable 
dels 9 regidors/es dels Grups de CiU, L’EST i PP; i abstenció dels 4 regidors/es del Grup 
d’Esquerra-AM, dels 3 regidors/a del Grup d’UPM-PM i del regidor del Grup del COET). 
 
 
4. APROVAR INICIALMENT LA MODIFICACIÓ PUNTUAL DEL PGMO A LA ZONA 
D’EQUIPAMENTS DE LA RONDA PAU CASALS. EXP. 820/13 (SECRETARIA) 
 

A petició del Sr. alcalde, el secretari llegeix el dictamen de la Comissió Informativa de Territori 
de 2 de gener de 2014, el qual es transcriu íntegrament a continuació: 
 

“Vist que la revisió del Pla general municipal d’ordenació (PGMO) de Torroella de Montgrí va ser 
aprovada definitivament per la Comissió Territorial d’Urbanisme de Girona en data 4 d’abril de 
2001 (i Text refós aprovat pel Ple de la corporació, en la sessió de 29 d’agost de 2001, i 
definitivament per la Comissió Territorial d’Urbanisme de Girona en data 5 d’abril de 2002), i 
publicada al DOGC núm. 3654, de data 11 de juny de 2002. 
 
Vista la proposta de modificació puntual del PGMO de Torroella de Montgrí a la zona 
d’equipaments de la ronda Pau Casals, formulada per l’Ajuntament de Torroella de Montgrí i 
redactada per Manel i Josep Maria Falcó i Huguet, arquitectes (Falcó Huguet Arquitectes), amb 
data maig de 2013. 
 
Vist que la motivació principal d’aquesta modificació de planejament és l’establiment 
d’aprofitament privat a la zona d’equipaments situada a la ronda de Pau Casals i la delimitació 
d’un polígon d’actuació que permeti l’obtenció gratuïta de la resta de terrenys per part de 
l’Ajuntament de Torroella de Montgrí.  Amb aquesta modificació no s’augmenta l’edificabilitat 
prevista en el PGMO, amb la qual cosa no es provoca impacte sobre el territori i, a més a més, 
l’Ajuntament no ha d’obtenir els terrenys a base de l’expropiació prevista en el planejament 
vigent. 
 
Vist que, prèviament, en data 19 de juliol de 2013, es va presentar l’Avanç de la modificació 
puntual del PGMO de Torroella de Montgrí a la zona d’equipaments de la ronda Pau Casals, 
promoguda per aquest Ajuntament i redactada per Falcó Huguet Arquitectes, de data juliol de 
2013, on el document s’acompanya de la consulta prèvia d’avaluació ambiental. 
 
Vist que, en data 24 de juliol de 2013 (RS núm. 6034), aquest Ajuntament va sol·licitar a 
l’Oficina Territorial d’Acció i Avaluació Ambiental de Girona l’informe sobre la subjecció a 
avaluació ambiental de la modificació del PGMO a la zona d’equipaments de la ronda Pau 
Casals de Torroella de Montgrí. 
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Vist que, en data 26 de setembre de 2013 (RE núm. 7426, de 2 d’octubre de 2013), l’OTAAA 
de Girona del Departament de Territori i Sostenibilitat de la Generalitat de Catalunya, tramet la 
resolució de 10 de setembre de 2013 sobre la no-subjecció a avaluació ambiental de la 
modificació del PGMO a la zona d’equipaments de la ronda Pau Casals de Torroella de Montgrí, 
emesa d’acord amb l’article 7 de la Llei 6/2009, de 28 d’abril, d’avaluació ambiental de plans i 
programes. 
 
Vist l’informe de Secretaria, de data 27 de novembre de 2013. 
 
Vist l’informe favorable dels Serveis Tècnics Municipals, de data 13 de gener de 2014, el qual 
en els punts 4 i 5, literalment diu:  
 
“4. Consideracions a la proposta  
El projecte de modificació puntual del Pla General d’Ordenació Municipal proposa la delimitació d’un nou àmbit 
d’actuació, situat a la Ronda Pau Casals de Torroella de Montgrí, descrit anteriorment. 
 
La Modificació justifica en el punt 11 de la memòria, la iniciativa, oportunitat i conveniència de la present modificació, 
en tant que en un context de crisi com l’actual, cal promoure incentius per intentar facilitar el desenvolupament 
material del planejament previst, amb l’execució de la urbanització del sector, i així facilitar la corresponent edificació 
del mateix. 
 
La present proposta de modificació no reuneix cap dels requisits establerts a l’art. 95.5 del TRLU respecte que no es 
tracta d’un revisió del planejament urbanístic general i, per tant, es tracta d’una modificació de les previstes a l’art. 
117.1 del RLU. 
 
Pel que fa al programa de participació ciutadana, atès que el planejament urbanístic general del municipi de Torroella 
de Montgrí no està adaptat a les disposicions de la Llei d’urbanisme, no disposa d’un programa de participació 
ciutadana i, aleshores, la tramitació es cenyirà al que disposa el TRLU per a la tramitació de les figures de 
planejament general, complementada per les disposicions de la Llei de procediment administratiu.  
 
Revisat el document, es realitzen les següents consideracions: 
4.1 D’acord amb l’article 43.1 del TRLU, en tant que es tracta d’una modificació que representa la delimitació 

d’un polígon d’actuació amb un nou sostre edificable privat caldrà que la cessió gratuïta del 15% de 
l’increment de l’aprofitament urbanístic. 

4.2 La delimitació del nou Polígon d’actuació de l’actuació no inclou el vial previst situat entre la llar d’infants i 
l’aparcament, pendent d’urbanitzar, i és considera necessari per al desenvolupament del sector. Així mateix, 
en la delimitació del sector al llarg de la Ronda Pau Casals, caldrà situar el límit del sector a l’eix de 
l’avinguda, per tal de garantir la correcta execució de les obres d’urbanització necessàries del polígon 
d’actuació. També caldrà incloure dins de l’àmbit del polígon les finca cadastrals 0750301EG1505S0001ED i 
0750302EG1505S0001ED tot mantenint la qualificació d’equipaments públics. 

4.3 Caldrà preveure en el desenvolupament del sector la urbanització de les obres necessàries per a la correcta 
evacuació de les aigües plujanes cap al torrent d’Ullà, d’acord amb les previsions del Projecte d’urbanització 
del sector UA-9Ta, situat a l’est del polígon d’actuació. Així mateix, també caldrà realitzar la previsió de la 
retirada de les línies elèctriques aèries situades dins del sector, així com de la resta de serveis afectats. 

4.4 Pel que fa al sistema viari, caldrà contemplar la possibilitat de mantenir el traçat actual del camí del Torrent 
de les Capelles, en cas que per raons de cost d’urbanització i per mantenir les oliveres existents als terrenys 
afectats per la nova vialitat es consideri preferible el manteniment del traçat actual. 
També caldrà garantir l’accés al camí existent, situat al límit nord-oest del sector que dóna accés al terme 
d’Ullà a través del Torrent d’Ullà. 

4.5 La MP no distingeix entre Clau E i Clau Eb. La Clau Eb té una edificabilitat molt més petita que no pas la Clau 
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E, atès que en la clau Eb l’ocupació no pot sobrepassar l’ocupació del 5% dels terrenys i, per tant, caldrà 
recalcular el sostre edificable tenint en compte la limitació de l’ocupació dels terrenys. 

4.6 Tot i que s’inclou l’estudi de la rendibilitat de l’operació s’inclou en el punt 1.12 de la memòria, d’acord amb 
el previst a l’article 99 del TRLU caldrà adjuntar l’agenda de les actuacions i l’informe de sostenibilitat 
econòmica en vers els interessos públics i privats en termes comparatius entre el planejament vigent i la 
proposta de modificació. La rendibilitat econòmica de l’operació queda justificada en el punt 1.12 de la 
memòria. 

4.7 En l’estructura de la propietat, caldrà adjuntar, d’acord amb l’art. 99.1.a del TRLUC, els títols de propietat on 
hi consti la titularitat dels propietaris durant els últims 5 anys, amb certificacions del Registre de la Propietat. 
També caldrà incorporar-hi els titulars dels terrenys destinats a sistema viari, en aquest cas l’Ajuntament de 
Torroella de Montgrí. 

4.8 D’acord amb l’article 148.3 del PGMO, caldrà indicar, en el Torrent d’Ullà una franja de 5 metres des de l’eix 
del torrent una franja de Sistema hidrològic, amb la clau HT, de sistema format per les lleres del riu Ter, i els 
torrents, amb indicació de la línia de protecció de 25 metres grafiada en el plànol O.3 A del PGMO vigent. 

4.9 En la normativa urbanística proposada, en el document de Normes Urbanístiques, es modifiquen els articles 
194 a 199, referents a la clau CB, condominis de Blocs, per tal d’incorporar-hi tres noves claus, CB.6, CB.7 i 
CB.8, corresponents a les 3 parcel·les que en resulten arran de la modificació. Caldria indicar el redactat 
actual dels articles i indicar, amb color blau, les modificacions introduïdes en la present modificació.  

4.10 També s’aprofita per modificar, en l’article 198, l’error material existent en el Pla General, en el punt 2.a, 
quan fa referència a l’article 99 del Pla General, de tanques, i que al text vigent fa referència per error a 
l’article 98. 

4.11 Pel que fa a la mobilitat generada del sector, caldrà adjuntar l’Informe de Mobilitat Generada, on s’estableixin 
els criteris amb l’objecte de minimitzar l’increment potencial de desplaçaments provocat per la nova 
implantació de sostre residencial, que caldria incloure en l’apartat de la fitxa d’observacions per tal que el 
planejament derivat les tingui en compte alhora de la seva redacció. 

4.12 En els plànols de la modificació, caldrà modificar els següents punts:  
 

- Indicar l’àmbit del polígon en la totalitat dels plànols del document. 
- En el plànol I6, Cadastre, cal ombrejar únicament les finques objecte de la  modificació. 
- D’acord amb l’article 148.3 del PGMO, caldrà indicar, en el Torrent d’Ullà una franja de  5 metres des de 

l’eix del torrent una franja de Sistema hidrològic, amb la clau HT, de sistema format per les lleres del riu Ter, 
i els torrents, amb indicació. 

- En el plànol O2 caldrà acotar respecte el límit de la parcel·la els gàlibs de l’edificació.  
 
També s’han detectat una sèrie d’errors materials que s’hauran de subsanar: 
En l’apartat 1.6 de la memòria, de planejament vigent, s’hauran de corregir els següents punts: 
- En l’article 136, cal incorporar-hi el punt número 6, incorporat arran de la modificació puntual del PGMO per a la 

implantació de l’estació d’autobusos, aprovada definitivament per la CTU el 29.07.2010. 
- En l’article 137 caldrà incorporar-hi part de l’apartat 4, també incorporat en la modificació puntual del PGMO per 

a la implantació de l’estació d’autobusos, aprovada definitivament per la CTU el 29.07.2010. 
- En l’article 142 caldrà incorporar-hi el nou redactat de l’article, incorporat en la modificació puntual del PGMO 

referent a la regulació complementària de l’ús hoteler en sòl no urbanitzable, aprovada definitivament per la CTU 
el 2.05.2013. 

- Caldrà incloure també, en l’article 199, el punt núm. 4 de l’article , incorporat arran de la modificació puntual 
del PGMO en relació amb la regulació de l’ús Hoteler a l’Estartit, aprovada definitivament per la CTU el 
29.09.2005. 

 
Pel que fa a la mobilitat generada del sector, caldrà adjuntar l’Informe de Mobilitat Generada, on s’estableixin els 
criteris amb l’objecte de minimitzar l’increment potencial de desplaçaments provocat per la nova implantació de 
sostre residencial, que caldria incloure en l’apartat de la fitxa d’observacions per tal que el planejament derivat les 
tingui en compte alhora de la seva redacció. 
 
5 Valoració 
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D’acord amb l’exposat en l’apartat de consideracions, cal dir que es valora positivament la delimitació d’un Polígon 
d’actuació per permetre l’adquisició del sòl per a equipaments per part de l’Ajuntament, amb l’establiment 
d’aprofitament privat en part de la zones d’equipaments amb una ordenació de l’edificació que manté les visuals 
respecte el Montgrí, i d’aquesta manera incentivar el desenvolupament material del planejament previst, amb 
l’execució de la urbanització del sector, evitant així una actuació aïllada amb un cost in-assumible per a 
l’administració. 
 
Vist que el document conté les determinacions adequades a llur finalitat específica, d’acord amb l’art. 118.1 del 
RLLU, la documentació adequada a la finalitat, contingut i abast de la modificació, d’acord amb l’art. 118.4 del RLLU, 
i justifica convenientment l’interès públic i la conveniència de la present modificació, d’acord amb l’art. 97.1 del 
TRLLU. 
 
D’acord amb la naturalesa i objecte de la present modificació no es donen els supòsits dels articles 6 i 7 de la Llei 
6/2009, d’avaluació ambiental de plans i programes i que d’acord amb l’informe de l’OTAA no cal sotmetre-la al 
procediment d’avaluació ambiental que determina l’esmentada Llei. 
 
Per tant, d’acord amb tot l’exposat, el tècnic que sotasigna informa favorablement la tramitació de l’expedient amb 
l’aprovació inicial de la MODIFICACIÓ PUNTUAL DEL PLA GENERAL MUNICIPAL D’ORDENACIÓ DE TORROELLA DE 
MONTGRÍ A LA ZONA D’EQUIPAMENTS DE LA RONDA PAU CASALS, si bé, abans de l’aprovació provisional caldrà 
incloure en el document les apreciacions fetes en l’apartat de consideracions del present informe, les al·legacions 
estimades com a resultat de l’exposició al públic del document i les prescripcions resultants dels informes de les 
administracions consultades. 
 
Caldrà sol·licitar informes als organismes següents:   
-. Generalitat de Catalunya.  Departament de Territori i Sostenibilitat.  

Oficina Territorial d’Avaluació Ambiental.(OTAAA)  
Agència Catalana de l’Aigua.  
Servei d’Aplicacions de Polítiques de Paisatge.  
Institut Geològic de Catalunya. 
Direcció General d’Habitatge 

-. Generalitat de Catalunya.  Departament d’Agricultura, Ramaderia, pesca, Alimentació i Medi Natural.  
Àrea de Medi Natural. (Girona)  

-. Generalitat de Catalunya.  Departament d’Empresa i Ocupació.  
Direcció General de Comerç. 

-. Generalitat de Catalunya.  Departament de Cultura. 
 
-. Sol·licitar els informes pertinents a les companyies de subministraments abans de la redacció del projecte 
d’urbanització corresponent, per tal d’avaluar les possibles afectacions al sector dels serveis existents, així com 
valorar les necessitats per al seu desenvolupament. 
 
Per la naturalesa de la modificació del PGMO no es considera necessària la suspensió de llicències regulada per l’art. 
73 de la Llei d’urbanisme”. 

 
Atès que, d’acord amb l’article 14.2 del Decret legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, pel qual 
s'aprova el Text refós de la Llei d'urbanisme, correspon a l’Ajuntament formular la redacció i 
tramitació d’aquesta modificació puntual del Pla general municipal d’ordenació. 
 
Atès que, d’acord amb els articles 85.1 i 96 del Decret legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, pel qual 
s'aprova el Text refós de la Llei d'urbanisme, correspon a l’Ajuntament l’aprovació inicial i 
provisional d’aquesta modificació puntual, mentre que l’aprovació definitiva correspon a la 
Comissió Territorial d’Urbanisme de Girona (art. 80.a). 
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Ateses les determinacions del Decret legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, pel qual s’aprova el Text 
refós de la Llei d’urbanisme de Catalunya (TRLU), del Decret 305/2006, de 18 de juliol, pel qual 
s’aprova el Reglament de la Llei d’urbanisme de Catalunya (RLU), i dels articles 22.2.c) i 
47.2.ll) de la Llei estatal 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases de règim local (LRBRL). 
 
Per tot això exposat, aquesta Comissió proposa al Ple l’adopció del següent acord:  
 
1r. Aprovar inicialment la modificació puntual del PGMO de Torroella de Montgrí a la zona 
d’equipaments de la ronda Pau Casals, formulada per l’Ajuntament de Torroella de Montgrí i 
redactada per Manel i Josep Maria Falcó i Huguet, arquitectes (Falcó Huguet Arquitectes), amb 
data maig de 2013. 
 
2n. Posar de manifest que, d’acord amb l’informe dels Serveis Tècnics Municipals, de data 13 
de gener de 2014, prèviament a l’aprovació provisional s’hauran d’incorporar al document les 
apreciacions fetes en el punt 4 (consideracions a la proposta) de l’esmentat informe, les 
al·legacions estimades com a resultat de l’exposició al públic del document i les prescripcions 
resultants dels informes de les administracions consultades. 
 
3r. Sotmetre aquest acord a informació pública, mitjançant anunci que s’inserirà al BOP, al diari 
El Punt, al tauler d’anuncis de la corporació i a la pàgina web d’aquest Ajuntament, pel termini 
d’un mes, i podrà ser examinat durant aquest període per tal de presentar les al·legacions o 
reclamacions que es considerin pertinents.  

 
4t. Sol·licitar els informes preceptius als organismes següents afectats per raó de llurs 
competències sectorials:  
 

 Departament de Territori i Sostenibilitat: 
- Oficina Territorial d’Avaluació Ambiental (OTAAA). 
- Agència Catalana de l’Aigua. 
- Servei d’Aplicacions de Polítiques de Paisatge. 
- Institut Geològic de Catalunya. 
- Direcció General d’Habitatge. 

 
 Departament d’Agricultura, Ramaderia, Pesca, Alimentació i Medi Natural: 

- Àrea de Medi Natural (Girona). 
 

 Departament d’Empresa i Ocupació: 
- Direcció General de Comerç. 

 
 Departament de Cultura. 

 
5è. Notificar aquest acord als interessats i als Serveis Tècnics Municipals”. 
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El Sr. alcalde cedeix la paraula al Sr. Sarquella, qui exposa si es podria posar el plànol a la 
pantalla i el Sr. alcalde li fa avinent que, en aquests moments, no el tenen en digital. Recorda 
que, per a COET, l’urbanisme és un tema molt sensible i sempre ha d’imperar la sostenibilitat i 
la defensa del territori, ja que, moltes vegades, aquests dos temes entren en contradicció. Creu 
que el cas que es porta al ple n’és un excel.lent exemple. Indica que, segons criteris de 
sostenibilitat, l’edificació és el recurs necessari per atendre les necessitats d’habitatge d’una 
població, és a dir, els justos i necessaris quan comportin l’eliminació d’un paratge natural. Fa 
avinent que el pla que s’aprova és la urbanització dels terrenys situats sobre l’escola bressol el 
Petit Montgrí i als límits del municipi que confronten amb la muntanya del Montgrí. Considera 
que l’edificació de seixanta-sis edificis es podria haver situat perfectament a la zona del Mas 
Déu, quan es va aprovar l’edificació en aquell espai. És del parer que ara es tracta d’edificar a 
càrrec de reduir el paisatge. Anuncia una abstenció en aquest punt perquè, a hores d’ara, creu 
que el problema s’ha de solucionar i espera que no es torni a repetir una situació com aquesta.   
 
La Sra. Matas indica que comparteix el que ha dit el Sr. Sarquella en relació amb la 
sostenibilitat i el paisatge. Creu que es tracta d’un tema delicat i sensible perquè creu que tots 
els ciutadans tenen dret a la garantia que el municipi disposi de reserva de sòl per a la 
construcció de futurs  equipaments a mesura que es necessitin per al desenvolupament de la 
població, mentre que els propietaris dels terrenys tenen dret a rebre la corresponent 
compensació econòmica pel procediment d’expropiació, donat que tenen la propietat 
“hipotecada” des de fa uns anys i no saben fins a quan. Creu que confrontar els dos drets a 
l’hora s’ha de fer amb la màxima sensibilitat possible i exposa que intentaran fer-ho dins de les 
seves possibilitats. Fa avinent que el planejament municipal determina una reserva de sòl per a 
equipaments (clau E) i que el problema és quan encara són de propietat privada. Indica que 
aquesta reserva de sòl (afectació) està estratègicament ubicada de manera discontínua a 
l’entorn del sòl urbà i també, en menor mesura, en el nucli antic, per a poder atendre amb 
caràcter de proximitat les necessitats sanitàries i docents, culturals, recreatives i esportives dels 
ciutadans, preveient i valorant un previsible creixement de la població. Recorda que aquests 
terrenys afectats s’inclouen en el patrimoni públic de sòl per compra o per expropiació, i entén 
que és lícit que els propietaris afectats reclamin a l’Ajuntament l’execució del procés 
d’expropiació per a poder disposar de la compensació econòmica que els correspongui. Creu 
que, donat que l’Ajuntament aquests últims anys no pot assumir el cost econòmic de 
l’expropiació de tots els terrenys en aquesta situació del Pla General, i que alhora també té 
l’obligació d’atendre els drets dels seus propietaris, entén que se cerquin solucions per a 
resoldre la situació de manera que l’Ajuntament no hagi d’obtenir els terrenys per expropiació. 
Seguidament demana al Sr. alcalde amb quins criteris es planteja aquesta tan important 
modificació puntual del Pla General a la zona est del sector nord de Torroella (tota la ronda Pau 
Casals, des de la part superior de la llar d’infants, llindant amb Ullà, fins a la nova urbanització) i 
amb quins criteris pretén resoldre la problemàtica d’una manera unilateral sense tenir en 
compte que tots els altres terrenys afectats per equipaments, però que no són encara propietat 
de l’Ajuntament, continuen amb la mateixa situació, quan els propietaris d’uns i d’altres terrenys 
afectats d’equipaments van deixar de disposar d’ells en el mateix moment i continuen ara amb 
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la mateixa situació de no haver rebut la compensació econòmica que els correspondria. Creu 
que procedir avui, per aquestes conveniències econòmiques, a obtenir sòl en aquella zona 
sense compensació econòmica, només en aquella zona i deixant els altres propietaris del 
municipi afectats, no és una decisió assenyada ni justa. Afirma que considerarien raonable un 
estudi general de tots els terrenys afectats com a zona d’equipament, amb el corresponent 
projecte de planificació tancada, amb un calendari que fos vinculant, que plantegés la creació 
d’unitats d’actuació urbanística que representessin repercussions d’explotació urbanística per 
als propietaris, sempre que, com a fruit d’aquestes actuacions, es poguessin atendre 
econòmicament aquells propietaris que també tenen terrenys afectats i que, per la situació 
d’aquests terrenys, no es considera convenient urbanísticament l’execució d’una unitat 
d’actuació urbanística. Indica que una actuació d’aquest tipus, si fos de caràcter general i amb 
objectius exposats, la considerarien raonable i hi donarien suport, tot i que una modificació 
puntual que beneficia només un nombre de propietaris afectats i no planteja solucions per als 
altres propietaris també afectats considera que no es respecten les condicions d’oportunitat i de 
conveniència que consten al projecte i, al seu criteri, de justícia.  
 
Comenta al Sr. alcalde que la modificació del Pla General s’aprovarà avui i, per tant, no 
reincidirà en els criteris ja exposats, però sí que farà algunes referències tècniques al projecte. 
Així, especifica que l’article 137.1 de la normativa que regula l’ordenació de l’edificació en les 
zones d’equipaments (clau E) determina que: “L’edificació dels sòls afectats s’ajustarà a les 
necessitats funcionals, al paisatge i a les condicions ambientals del lloc“ i “l’alçada màxima 
permesa serà la permesa a l’entorn“. Detalla que l’entorn correspon a classificació zonal clau F, 
que vol dir cases en filera, amb planta baixa i una planta pis, i també la clau X, la qual es 
correspon amb cases unifamiliars aïllades, conegudes com a xalets, i que l’alçada màxima 
permesa serà la permesa a l’entorn. Recorda que l’article 174.2 determina que el número de 
plantes edificables sigui de planta baixa més una planta pis. Insisteix que té molt clar que està 
parlant de les zones E d’equipaments i, quan aquesta zona E deixa de ser d’equipaments per 
passar a ser urbanitzable d’explotació privada, amb edificacions de condomini de blocs, aquesta 
regulació canvia i es creen noves claus. Fa avinent que el projecte defineix 8 blocs plurifamiliars 
de planta baixa i dues plantes pis, i creu que emplaçats a la falda del Montgrí, enmig de camps 
d’oliveres, no n’ajusta ni al paisatge, ni a les condicions ambientals del lloc, ni a la tipologia 
d’edificació de la zona. Indica que, per contra, hi ha una curiositat: la franja que toca al torrent 
d’Ullà i la més extrema est d’aquesta franja es conserven com a equipaments, però aquella clau 
E té un subíndex “b”, que vol dir “baixa ocupació”. Comenta que la sorprèn que al mig es facin 
8 blocs plurifamiliars de planta baixa més dos pisos i, a la zona est, sigui de baixa ocupació. 
També constata que el projecte modifica el traçat sud del camí–torrent de les Capelles, amb la 
qual cosa alteren el traçat natural d’un camí que el pas del temps l’ha anat erosionant i ha 
esdevingut un torrent, a la qual cosa es mostra desfavorable. Indica que el projecte determina la 
cessió d’un 10% de l’aprofitament mig a l’Ajuntament, quan la llei en determina un 15%, fet 
que li sorprèn un error així. Creu que l’execució d’aquest projecte, amb 66 habitatges, generarà 
una mobilitat de vehicles a l’entorn d’una zona escolar d’edat infantil, per la qual cosa creu que 
faria falta un projecte de mobilitat. Recorda que el projecte de modificació del Pla General, en el 
punt 1.12, relatiu a la sostenibilitat econòmica, diu: “... podem considerar que l’Ajuntament 
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augmenta considerablement els ingressos respecte a la situació vigent i disminueix les despeses 
per expropiació i urbanització, amb la qual cosa millora el balanç final de la hisenda pública. Tot  
això justifica sobradament la sostenibilitat econòmica de l’actuació“. Creu que, suposant que la 
gestió del planejament estigués vinculada preferenment a la rendibilitat econòmica dels 
interessos públics i que aquests fossin superiors a la dels interessos privats, no és cert que la 
rendibilitat econòmica de l’operació quedi demostrada, perquè el projecte no adjunta cap estudi 
econòmic comparatiu entre la rendibilitat econòmica del planejament actual i la rendibilitat 
econòmica del projecte de modificació que es proposa. Respecte al fet que amb aquesta 
modificació no s’augmenta l’edificabilitat prevista al Pla General, amb la qual cosa no es 
provoca impacte sobre el territori, no hi vol afegir cap més comentari. Anuncia el seu vot 
desfavorable.  
 
El Sr. Rufí indica que és un tema complex i que, amb aquesta modificació del Pla General 
s’intenta buscar una solució a una part concreta d’una zona d’equipaments que es troben al Pla 
General aprovat el 2002 i que l’Ajuntament ara no pot assumir, com possiblement tampoc 
podia al 2002. Creu que es vol donar una solució concreta a un tema que els genera molts 
dubtes, bàsicament perquè està poc madurat i recorda que l’urbanisme s’ha de coure a foc lent 
perquè queda per als que han de venir després. Creu que cal madurar més el tema perquè els 
propis serveis tècnics municipals posen sobre la taula 12 consideracions i diversos errors 
materials. És del parer que cal aplicar una mica de sentit comú i que, de ben segur, Torroella ha 
de disposar d’una zona d’equipaments de reserva en aquest indret nord del municipi, però que 
el que els genera dubtes és que s’edifiqui al nord de la ronda Pau Casals, donat que no ho 
consideren convenient. Demana si, al marge de la modificació que es planteja, l’edificació es 
tirarà endavant amb l’actual context econòmic. Afirma que entén la pressió que alguns 
propietaris fan amb aquest tema i creu que no s’ha parlat amb tots els propietaris afectats per 
la modificació. Fa avinent, d’altra banda, que caldria posar-se tots d’acord i, de cares al futur, 
començar a pensar en una nova planificació del Pla General perquè, al marge d’aquests 
terrenys, n’hi d’altres a Torroella i a l’Estartit. Considera que, donat que falta més reflexió sobre 
el tema i perquè hi ha errades en la modificació, no poden votar a favor i anunci el seu vot en 
contra. 
 
La Sra. Bartomeus comenta que per tots és conegut que aquest problema no és un cas nou i 
que fou generat pel Pla General de 2002, el qual va qualificar uns terrenys com a equipaments 
i, possiblement, ja no era un cost assumible per a l’Ajuntament. Fa avinent que la Sra. Matas ha 
dit que faria falta tenir un pla d’actuació per a tots els equipaments i hi està d’acord, però creu 
que s’hauria d’haver fet en el seu moment, al 2002, incorporant una dotació econòmica per als 
anys següents per poder anar adquirint aquests terrenys destinats a equipaments. Fa avinent 
que aquest document l’han treballat tots, a l’iniciar-se la redacció del PAUM l’any 2009, on ja 
es parlava d’aquest problema i es posaven solucions sobre la taula, entre les quals la 
modificació del Pla General que és la que avui es porta a aprovació. Indica que no és un tema 
treballat ara amb precipitació, sinó que és un tema que s’ha madurat durant uns anys, i recorda 
que hi havia alternatives com desclassificar el sòl, però que s’ha considerat que l’actual era la 
més bona per a l’interès públic. Reconeix que hi ha una pèrdua petita d’equipaments amb 
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aquesta situació. Respecte als errors en el document, els reconeix i diu que ja consten a 
l’informe tècnic i que caldrà subsanar-los, però també indica que es compleixen els 
requeriments per dur el document a aprovació inicial. Quant a l’error del 10% de cessió de 
l’aprofitament mig, recorda que el van detectar, el corregiran i exigiran el 15%, així com zones 
d’aparcament, com consta a la modificació del Pla General. És del parer que és un problema 
que calia solucionar i que cal un ampli consens polític.  
 
La Sra. Matas fa avinent que comparteix gairebé al 100% els arguments exposats i recorda que 
al mandat 2007-2011, en la qual ella era regidora d’urbanisme, quan va començar a conèixer 
les reivindicacions dels propietaris afectats per aquest problema en diversos indrets del 
municipi, ho va posar sobre la taula de l’Equip de govern i van reconèixer la necessitat de 
començar a posar fil a l’agulla de la manera més assenyada possible, cercant una solució 
global, per la qual cosa van encarregar la redacció d’un PAUM al 2009 i, al 2011, encara no 
estava tancat, per la qual cosa l’actual Equip de govern el va rebre d’herència, i agraieix que no 
l’hagin deixat arraconat dins d’un armari. Reconeix que no van tenir l’oportunitat d’analitzar com 
s’estava plantejant el PAUM perquè, si s’hagués vist un calendari d’actuacions assenyat i sense 
actuacions simultànies, possiblement hi haguessin tingut una posició favorable. Comenta que 
ella, personalment, mai hauria donat suport a una proposta d’edificació residencial a la zona 
nord de la ronda Pau Casals i que suposava que el Sr. Rufí, com a alcalde, tampoc hi hauria 
estat d’acord. 
 
El Sr. Rufí creu que queda clar que el tema no està prou concretat i que caldria reflexionar-lo 
més. Entén que tot el que no sigui una solució global no solucionarà el problema. Respecte a la 
solució del sector que es planteja creu que caldria tenir clares dues idees: la zona 
d’equipaments al nord del cementiri i a l’oest de la zona escolar i no edificar al nord de la ronda 
Pau Casals. Per això demana que deixin el punt sobre la taula.   
 
La Sra. Bartomeus indica que no ha dit que aquest tema no estigués madurat, sinó que, 
precisament, ha volgut argumentar que s’hi ha treballat molt i que es porten anys buscant quina 
és l’opció adient, tot i que cal tenir en compte les particularitats de cada zona d’equipaments. 
Indica que la que es presenta, com ja es va comentar en reunions anteriors a què ella fos 
regidora, fins i tot en una reunió amb el conseller Nadal en la seva època, era i és l’opció més 
recomanable, la qual es va reflectir en el document de l’avanç del PAUM.  
 
Finalitzat el debat, el dictamen se sotmet a votació i s’aprova per majoria absoluta (vot favorable 
dels 9 regidors/es dels Grups de CiU, L’EST i PP; vot en contra dels 4 regidors/es del Grup 
d’Esquerra-AM i dels 3 regidors/a del Grup d’UPM-PM; i abstenció del regidor del Grup del 
COET). 
 
 

5. APROVAR LA MOCIÓ DE L’AMI PRESENTADA PELS GRUPS MUNICIPALS DE CIU, L’EST, 
UPM-PM, ESQUERRA-AM I COET DE SUPORT A LA CAMPANYA DE RECOLLIDA DE 
SIGNATURES “SIGNA UN VOT PER LA INDEPENDÈNCIA”. EXP. 180/14 (SECRETARIA) 
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A petició del Sr. alcalde, el secretari llegeix el dictamen de la Comissió Informativa 
d’Administració i Comunicació de 2 de gener de 2014, el qual es transcriu íntegrament a 
continuació: 
 
“Per a la majoria de la població de Catalunya és incontrovertible que el procés sobiranista al 
nostre país ha entrat en la seva fase final i decisiva. 
 
Si a l’any 2009 Arenys de Munt i les 544 consultes que se’n derivaren foren el símptoma més 
clar del principi de la fi de l’autonomisme i la manifestació del 10-J del 2010 la darrera 
expressió de l’estratègia resistencialista, la manifestació de l’11-S del 2012 i la Via Catalana de 
l’11-S del 2013, han estat, respectivament, l’eclosió i la culminació de la voluntat inequívoca 
de la societat catalana de convertir Catalunya en un nou estat d’Europa. I de fer-ho 
democràticament. 
 
En aquest marc de construcció nacional és ben cert que la creació i l’actuació de l’Associació 
de Municipis per la Independència (AMI) i de l’Assemblea Nacional Catalana (ANC) han donat 
cos institucional i social al procés; i que les eleccions del 2012, amb totes les seves derivades –
Declaració de sobirania i del dret a decidir del poble de Catalunya, Pacte Nacional pel Dret a 
Decidir, Consell Assessor per a la Transició Nacional– n’han fixat l’imprescindible full de ruta 
institucional. 
 
Ara mateix, doncs, som al cap del carrer i amb tots els elements a les nostres mans perquè el 
poble català  exerceixi el dret inalienable que sempre ha reclamat: el dret a l’autodeterminació. 
Reafirmem que el referèndum és l’eina justa i imprescindible per fer-ho i que aquest 2014 ha 
de ser l’any de la seva celebració. Inexcusablement. Sense pròrrogues possibles. 
 
Aquesta etapa final és tan ineluctable com difícil. En conseqüència, és imprescindible la 
conjuminació de l’energia popular amb la solidesa institucional. Per això, l’AMI i l’ANC mantenen 
des de fa temps relacions estables de coordinació en base a la complementarietat de llurs 
objectius fundacionals. 
 
Amb la voluntat d’aprofundir aquesta necessària coordinació, l’AMI i l’ANC han acordat 
organitzar conjuntament una gran jornada a tot els municipis de Catalunya els dies 22 i 23 de 
març de 2014. La jornada té com objectiu aconseguir una recollida massiva de drets de petició 
a cada municipi, fer pedagogia de la fonamentació estrictament democràtica i pacífica del 
procés, així com fer divulgació mediàtica de la importància estratègica d’aquesta demanda 
popular. 
 
A través d’aquesta campanya, la ciutadania dels nostres municipis podrà adreçar-se als seus 
representants al Parlament de Catalunya i emplaçar-los democràticament i reglamentàriament, 
mitjançant el Dret de Petició, a convocar el referèndum d’autodeterminació o bé, en el cas que 
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l’estat espanyol ho impedeixi, a proclamar la Declaració Unilateral d’Independència (DUI) avalats 
per les seves signatures. 
 
Per tot això exposat, els grups de CiU, L’EST, UPM-PM, Esquerra-AM i COET proposen al Ple 
l’adopció del següent acord: 
 
1. Donar suport a la recollida massiva de signatures de la campanya ‘Signa un vot per la 

independència’ que se celebrarà a tot Catalunya els dies 22 i 23 de març de 2014. 
 
2. Cedir la sala de plens i/o altres espais municipals per facilitar la recollida de signatures. 
  
3. Fer una crida a tots els veïns i veïnes de la població a participar activament en la campanya 

‘Signa un vot per la independència’. 
 
4. Comunicar aquest acord a l’Associació de Municipis per la Independència (c. Ciutat, 1 - 

08500 Vic) info@municipisindependencia.cat”. 
 
Sense intervencions, el dictamen se sotmet a votació i s’aprova per majoria absoluta (vot 
favorable dels 5 regidors/es del Grup de CiU, dels 4 regidors/es del Grup d’Esquerra-AM, dels 3 
regidors/es del Grup de L’EST, dels 3 regidors/a del Grup d’UPM-PM i del regidor del Grup del 
COET; i vot en contra del regidor del Grup del PP). 
 
 
6. APROVAR LA MOCIÓ PRESENTADA PER TOTS ELS GRUPS MUNICIPALS DE LA 
CORPORACIÓ PER A UNA POLÍTICA ACTIVA ENVERS ELS HABITATGES DESOCUPATS DEL 
MUNICIPI. EXP. 181/14 (SECRETARIA) 
 
A petició del Sr. alcalde, el secretari llegeix el dictamen de la Comissió Informativa de Territori 
de 2 de gener de 2014, el qual es transcriu íntegrament a continuació: 
 
«Ha calgut que passés una dècada des dels primers censos municipals d’habitatges desocupats; 
9 anys des de la Llei del Dret a l’Habitatge i 11 des de la modificació de la Legislació d’Hisendes 
Locals que obria la porta al recàrrec de l’IBI sobre els habitatges desocupats, pendent però 
encara de desenvolupament reglamentari, i per tant no operatiu, perquè s’acabi imposant la 
pressió social per posar en valor tot el parc d’habitatge desocupat que ho estigui per causes no 
justificades en garantia del dret a l’habitatge. Alguns Ajuntaments han iniciat un procés 
sancionador tal que els habitatges desocupats sense cap motiu jurídic, com són els habitatges 
propietat d’entitats financeres, puguin ser destinats a garantir el dret a l’habitatge a una unitat 
familiar que ho necessiti. 
 
La Llei del dret a l’habitatge del 2007 defineix com a incompliment de la funció social del dret 
de propietat la desocupació injustificada més de 2 anys, tipificant com a infracció molt greu 
aquesta desocupació després que s’hagi intentat arbitrar amb el propietari mesures per 
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incentivar la seva ocupació. I també, què s’entén per habitatge desocupat, dificultats 
probatòries a banda. 
 
La via fiscal mitjançant recàrrecs en l’IBI no és possible per falta de desenvolupament 
reglamentari d’una previsió molt genèrica de l’article 73 de la Llei d’ Hisendes Locals.  
 
En l’acord de governabilitat entre CiU i ERC de desembre de 2012, a proposta d’ERC (Annex III) 
i ha el nou impost sobre habitatges desocupats per donar resposta tributària a la manca de 
voluntat de l’Estat pel que fa a la utilització de la via de l’IBI, però un impost d’aquesta 
naturalesa per definició és una mesura de foment, no pas sancionadora, per la qual cosa el fet 
imposable tindrà més limitacions que les sancions previstes a la Llei del dret a l’habitatge. Per 
exemple, el “no nat” recàrrec sobre l’IBI era previst sobre un màxim del 50% de la quota líquida 
de l’IBI. 
 
En el darrer debat de política general es va aprovar una Resolució, que s’ha reiterat en una 
recent Moció del Parlament de 5 de desembre presentada per ERC per a garantir el dret a 
l’habitatge i el reallotjament de famílies desnonades, en què s’instava al Govern a crear aquest 
2014 el Fons Social d’Habitatge de Catalunya amb els habitatges desocupats de les entitats 
financeres i del SAREB, amb gestió concertada amb les entitats socials, atesa la insuficient 
dotació que suposen els 1.092 habitatges del Fons Estatal, l’exclusió del tercer sector en la 
seva gestió, com van fer palès la president del la Taula del Tercer Sector (Punt Avui 15-5-
2013), i el drama dels desnonaments, 12.000 a Catalunya els tres primers trimestres del 
2013. 
 
La frustrada venda massiva d’habitatges socials de l’Incasol sense anàlisi prèvia de les seves 
conseqüències pel que fa a la creació d’un parc d’habitatge social equivalent al 15% del total 
del parc a 20 anys vista en el marc del futur Pla Territorial Sectorial d’Habitatge no ajudava a 
cap objectiu de dotar-nos d’un parc social suficient, i així es va valorar per la majoria del 
Parlament, però a més pel que fa al Fons Social d’Habitatge de Catalunya, l’acció coordinada 
entre Ajuntaments i Generalitat, sumant la via fiscal i la sancionadora pot ajudar a desencallar-
lo. 
 
Més d’un actor públic trobarà a faltar l’expropiació temporal de l’ús com a darrera mesura per 
garantir l’ocupació dels habitatges en determinades circumstàncies, plenament europea i 
estatutària com va dictaminar el Consell Consultiu en el Dictamen 282 de 29 de novembre del 
2007 i que lamentablement, després de ser un dels aspectes més criticats en un moment en 
que els valors i hàbits econòmics no assumien que aviat caldria un canvi en la nostra relació 
amb la propietat immobiliària, va acabar saltant de la Llei, amb les anomenades lleis òmnibus 
del 2011 i 2012. 
 
S’acaba demostrant el risc que sota relats polítics de “business friendly” o purament per raons 
conjunturals en un moment de crisi, es desarmin els instruments que de manera estructural han 
d’ajudar a no repetir els mateixos errors. Com també va ser un error que pagarem més endavant 
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permetre també per raons conjunturals i/o ideològiques que l’habitatge protegit s’incorpori al 
mercat de renda lliure pel transcurs del temps, i cada vegada més curt, que caldrà revertir algun 
dia, i es un error l’actual pressió poc transparent al debat polític i sense Pla Territorial previ, 
tendent a limitar les reserves de sòl que han de fer possible la construcció d’habitatge protegir 
en el futur. 
 
Pel que fa als solars buits pendents d’edificació, el Text Refós de la Llei d’Urbanisme (Decret 
Legislatiu 1/2010 modificat per la Llei 3/2012, de 22 de febrer), en el seu article 177, preveu 
una eina per a que els Ajuntaments puguin exigir l’edificació forçosa o l’expropiació dels solars 
sense edificar. Aquesta és el Registre municipal de solars sense edificar. 
 
El Registre municipal de solars sense edificar, és una eina que ha de permetre, més que obligar 
a edificar (tenint en compte la conjuntura d’excés de parc d’habitatge i de manca de crèdit dels 
promotors), poder incidir en aquells solars que tenen un impacte sobre l’espai públic, la 
seguretat, la convivència, el paisatge urbà, etc. 
 
Per tot això exposat, aquesta Comissió proposa al Ple l’adopció del següent acord: 
 
1r. Manifestar el suport de l’Ajuntament de Torroella de Montgrí amb planificar i desenvolupar 
una política d’habitatge activa i que reconegui i faci efectiu el dret a un habitatge digne per a 
tots els ciutadans del municipi. 
 
2n. Crear un cens municipal d’habitatges i edificis buits, amb la finalitat de conèixer en tot 
moment l’estoc d’habitatges permanentment desocupats. 
 
3r. Promoure i iniciar totes les gestions necessàries per tal de portar a terme un procés 
sancionador emparat en la Llei 18/2007 per als habitatges desocupats sense cap motiu jurídic i 
a mans de les entitats bancàries. 
 
4t. Crear un registre municipal de solars sense edificar, com a instrument per conèixer el 
creixement potencial (en la condició de solar) per edificar del municipi. 
 
5è. Demanar a la Generalitat de Catalunya que avanci en els treballs de creació del nou impost 
sobre habitatges desocupats a mans d’entitats bancàries. 
 
6è. Fer arribar aquest acord a tots els grups parlamentaris del Parlament de Catalunya, a 
l’Associació Catalana de Municipis i Comarques, a la Federació de Municipis de Catalunya i a la 
Plataforma d’Afectats per la Hipoteca». 
 
El Sr. alcalde cedeix la paraula al Sr. Calvet, qui agraieix a tots els grups municipals que s’hagin 
adherit a aquesta moció promoguda per Esquerra Republicana i considera que és una moció 
important, ja que cerca garantir el dret a l’habitatge a totes les persones. Creu que no es tracta 
de prendre ni de regalar cap pis a ningú, però sí fer passes cap a una societat una mica més 
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justa. Defensa que tothom té dret a fer negoci, també les entitats financeres, però no amb 
l’especulació i amb el patiment de les persones. Considera que mocions com aquesta els dota 
de mecanismes que porten que problemes d’avui es puguin solucionar a través de vies de 
negociació i, instruments com aquest, han de donar-los força davant institucions financeres 
potents com les existents, a fi i efecte de canviar la situació actual.  
 
El Sr. alcalde recorda que, prèviament, l’Equip de govern, a la Junta de Govern Local de 16 de 
gener, ja va acordar iniciar els treballs per determinar els habitatges permanentment desocupats 
del municipi que fossin propietat d’entitats financeres. Fa avinent que, tot i haver-se aprovat per 
Junta de Govern, es va acordar portar la moció`al Ple per donar-li més consistència.  
 
Finalitzat el debat, el dictamen se sotmet a votació i s’aprova per unanimitat. 
 
  
7. ASSUMPTES URGENTS 
 
Abans de passar a tractar la part de control, el Sr. alcalde exposa que, com s’ha tractat a la 
Junta de Portaveus i es va comentar a les Comissions Informatives, s’ha de sotmetre a la 
consideració del Ple, per raons d’urgència, un assumpte no inclòs a l’ordre del dia que 
acompanyava la convocatòria. Es tracta de l’aprovació de la cessió gratuïta de dues finques 
patrimonials a la Generalitat de Catalunya per a la construcció d’una parada d’autobusos, a fi i 
efecte que es puguin iniciar les obres. 
 
Un cop justificada la urgència de la moció, la qual és apreciada per unanimitat, es procedeix al 
seu debat. 
 
7.1. APROVAR LA CESSIÓ GRATUÏTA DE DUES FINQUES PATRIMONIALS A LA 
GENERALITAT DE CATALUNYA PER A LA CONSTRUCCIÓ D’UNA PARADA D’AUTOBUSOS. 
EXP. 1019/13 (SECRETARIA) 
 
A petició del Sr. alcalde, el secretari llegeix la proposta d’acord, la qual es transcriu íntegrament 
a continuació: 
 
“Vist que, per acord de plenari, de data 12 de desembre de 2013, es va acordar alterar la 
qualificació jurídica, passant de bé demanial a bé patrimonial, de la finca A (de 1.074,20 m2, 
que es correspon amb la finca cadastral 0846906EG1504N0001DA i amb la finca registral 
núm. 23.072, i que es troba a la carretera de l’Estartit, 50) i de la finca B (de 488,00 m2, que 
es correspon amb la finca cadastral 0846905EG1504N0001RA i amb la finca registral núm. 
12.160, i que es troba a la carretera de l’Estartit, 50b), amb una superfície total de 1.562,20 
m2, per a la posterior cessió gratuïta a la Generalitat per a la construcció d’una parada 
d’autobusos (exp. núm. 993/13). 
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Vist que, per Decret d’Alcaldia núm. 3043/13, de 13 de desembre de 2013, es va incoar 
expedient per a la cessió gratuïta de les dues finques referenciades a la Generalitat de 
Catalunya per a la construcció d’una parada d’autobusos (exp. núm. 1019/13). 
 
Vistos el certificat de l’Inventari Municipal de Béns respecte a les referides finques, i els 
informes dels Serveis tècnics municipals, de la regidoria i de secretaria que consten a 
l’expedient. 
 
Vist que l’expedient es va sotmetre a informació pública per un termini de 30 dies hàbils, 
mitjançant la publicació d’un anunci al BOP de Girona núm. 244, de 23 de desembre de 2013, 
al tauler municipal d’edictes i al web de l’Ajuntament www.torroella-estartit.cat, i que durant 
aquest termini no s’hi ha presentat cap al·legació. 
 
Vist que, d’acord amb el vigent Pla General d’Ordenació Municipal, la zona que abasten les 
citades finques A i B està qualificada com a equipaments i, d’acord amb l’informe dels Serveis 
tècnics municipals, no estan incloses en cap pla d’ordenació, reforma o adaptació que les faci 
necessàries per a l’Ajuntament. 
 
Vist que, d’acord amb el “Protocol de col·laboració entre la Direcció General del Transport 
Terrestre del Departament de Política Territorial i Obres Públiques de la Generalitat de Catalunya 
i l’Ajuntament de Torroella de Montgrí, per a l’establiment d’una estació d’autobusos a Torroella 
de Montgrí”, de data 12 de maig de 2010, i aprovat per Plenari en data 3 de juny de 2010, 
l’Ajuntament ha de cedir gratuïtament a la Generalitat les referides finques A i B per a què 
aquesta elabori el projecte constructiu de l’estació d’autobusos i executi les obres 
corresponents. 
 
Vist que d’aquesta manera, la Generalitat de Catalunya considera d'interès fonamental la 
promoció i l'establiment d’infraestructures per al transport de viatgers que permetin la 
concentració de les arribades i sortides dels serveis públics regulars de transport de viatgers per 
carretera, a fi i efecte de millorar les condicions de comoditat i seguretat en l’espera del públic 
usuari. L'Ajuntament de Torroella de Montgrí considera, així mateix, necessari  disposar d'una 
parada d’autobusos en el seu terme municipal que possibiliti la prestació dels serveis de 
transport de viatgers amb uns millors nivells de qualitat atenent a l’elevat nombre d’usuaris 
d’aquests serveis a la població. El Departament de Territori i Sostenibilitat i l’Ajuntament de 
Torroella de Montgrí entenen que, per a dur a terme aquestes actuacions, es requereix de 
l’esforç conjunt d’ambdues administracions per la qual cosa, mitjançant el citat Protocol, 
s’estableix el marc de col·laboració necessari per a garantir que es realitzin amb uns nivells 
òptims de celeritat i eficàcia. 
 
Atès el que disposen els articles 47.2 ny) de la Llei estatal 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de 
les bases del règim local; 114.3 n), 211 i 212 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel 
qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya, i 49 i 50 del Decret 
336/1988, de 17 d'octubre, pel qual s’aprova el Reglament del patrimoni dels ens locals. 

http://www.torroella-estartit.cat/
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Per tot això exposat, es proposa al Ple l’adopció del següent acord: 
 
1r. Cedir gratuïtament a la Generalitat de Catalunya les següents finques patrimonials: 
 

- La finca registral núm. 23.072 (inscrita en el volum 3.347, llibre 514 i foli 69 del 
Registre de la Propietat de la Bisbal d’Empordà), de 1.074,20 m2, que es correspon 
amb la finca cadastral 0846906EG1504N0001DA, i que es troba ubicada a la carretera 
de l’Estartit núm. 50 de Torroella de Montgrí. 

- La finca registral núm. 12.160 (inscrita en el volum 2.402, llibre 221 i foli 133 del 
Registre de la Propietat de la Bisbal d’Empordà), de 488,00 m2, que es correspon amb 
la finca cadastral 0846905EG1504N0001RA, i que es troba ubicada a la carretera de 
l’Estartit núm. 50b de Torroella de Montgrí. 

 
2n. Fer constar que les finques objecte de cessió s’ha de destinar a parada d’autobusos 
mitjançant la seva construcció i/o ús per a aquesta finalitat.  
 
3r. Constatar que, si les finques cedides no es destinen a la finalitat esmentada en el termini de 
2 anys (a comptar de la data de notificació d’aquest acord al Departament de Territori i 
Sostenibilitat de la Generalitat), o deixen de destinar-se a la citada finalitat dins dels 30 anys 
següents o posteriorment (a comptar de la mateixa data), els béns objecte de cessió revertiran 
automàticament de ple dret al patrimoni de l’Ajuntament, el qual, en els termes que resulten de 
l’article 50 del Decret 336/1988, de 17 d’octubre, pel qual s’aprova el Reglament de patrimoni 
dels ens locals de Catalunya, té dret a rebre, si escau, el valor dels danys i perjudicis causats i 
el del detriment experimentat pels referits béns. 
 
4t. Fer avinent que, en relació amb la reversió automàtica referenciada al punt anterior, si es 
demostra la no destinació de les citades finques a l’ús de parada d’autobusos, n’hi haurà prou 
amb una acta notarial de constatació dels fets, notificada en forma legal, perquè la reversió 
produeixi els seus efectes.   
 
5è. Facultar el Sr. alcalde per a la signatura de qualsevol document necessari per a la 
implementació del present acord. 
 
6è. Notificar aquest acord al Departament de Territori i Sostenibilitat i donar-ne compte al 
Departament de Governació i Relacions Institucionals. 
 
7è. Comunicar aquest acord a l’Inventari Municipal de Béns i al Cadastre”. 
 
El Sr. alcalde cedeix la paraula al Sr. Sarquella, qui exposa que no estan en contra de la parada, 
però sí contra la resolució que es fa sobre aquest tema. Creu que queden temes sense resoldre 
com, per exemple, què es fa amb l’antiga parada d’autobús. El Sr. Coll demana si el projecte 
definitiu ja el tenen a l’Àrea d’Urbanisme i la Sra. Bartomeus li respon que sí i que el tenen a la 
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seva disposició. El Sr. alcalde fa avinent al Sr. Sarquella que ara inicien aquest camí i tenen uns 
mesos per endavant per treure la marquesina i adequar la zona per a vianants, tot i que, ara 
mateix, encara no tenen res en concret. El Sr. Sarquella creu que, actuacions com aquestes, 
han d’anar totes lligades. La Sra. Bartomeus comenta que el Departament ja ha licitat les obres 
i s’iniciaran aquest mes de febrer. 
 
Finalitzat el debat, el dictamen se sotmet a votació i s’aprova per majoria absoluta (vot favorable 
dels 9 regidors/es dels Grups de CiU, L’EST i PP, dels 4 regidors/es del Grup d’Esquerra-AM i 
dels 3 regidors/a del Grup d’UPM-PM; i abstenció del regidor del Grup del COET). 
 
 
B) PART DE CONTROL 
 
8. DONAR COMPTE DELS DECRETS DE L’ALCALDIA I DE LES REGIDORIES DELEGADES 
DEL NÚM. 3052 AL NÚM. 3181, CORRESPONENTS AL PERÍODE COMPRÈS ENTRE EL 16 
DE DESEMBRE DE 2013 I El 31 DE DESEMBRE DE 2013, I DEL NÚM. 1 AL NÚM. 84, 
CORRESPONENTS AL PERÍODE COMPRÈS ENTRE L’1 DE GENER DE 2014 I EL 15 DE 
GENER DE 2014 
 
De conformitat amb el que estableix l’article 42 del Reial decret 2568/1986, de 28 de 
novembre, pel qual s’aprova el Reglament d’organització, funcionament i règim jurídic de les 
entitats locals (ROF), el Sr. alcalde exposa als membres del Ple que han tingut a la seva 
disposició les resolucions que ha adoptat i les resolucions dictades per les regidories delegades 
del núm. 3052 al núm. 3181, corresponents al període comprès entre el 16 de desembre de 
2013 i el 31 de desembre de 2013, i del núm. 1 al núm. 84, corresponents al període comprès 
entre l’1 de gener de 2014 i el 15 de gener de 2014, per tal que els regidors coneguin el 
desenvolupament de l’administració municipal als efectes del control i fiscalització dels òrgans 
de govern previstos en l’article 22.2.a) de la Llei estatal 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les 
bases del règim local (LRBRL). 
 
En relació amb aquestes tasques de control i fiscalització del govern municipal, es deixa 
constància que els portaveus dels diversos grups del consistori que no formen part del govern 
municipal han anat rebent les actes de les Juntes de Govern Local, motiu pel qual no es 
relacionen els acords adoptats en aquesta part de control del Plenari. 
 
 
9. PRECS I PREGUNTES 
 
El Sr. alcalde fa avinent, tal com han comentat a la Junta de Portaveus, que, en nom de 
l’Ajuntament i del Consistori, faran arribar el reconeixement al Sr. J. F. G., operari de la Brigada 
municipal que es va jubilar el 24 de gener passat, després de gairebé 14 anys de servei a 
l’Ajuntament.  
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Seguidament cedeix la paraula al Sr. Sarquella, qui exposa que de tothom és coneguda la 
mesura adoptada pel Govern municipal d’enretirar les històriques palmeres situades entre la 
Plaça d’Espanya i la Plaça Quintana i Combis. Indica que, tot i no ser un arbre propi del paratge 
natural d’aquest indret, moltes d’elles s’han convertit en elements molt emblemàtics del seu 
paisatge i dels seus records, algunes de les quals es poden trobar al pati de Can Quintana, a 
l’Estartit o a la Plaça Quintana i Combis. Fa avinent que la seva enretirada és l’existència d’una 
plaga d’un insecte anomenat morrut roig, el qual deteriora l’arbre fins a la seva mort. Indica que 
vol recordar una sèrie d’antecedents i afirma que tot aquest afer va començar l’octubre de 
2011, quan diverses persones relacionades amb el món de la jardineria van contactar amb ells 
per informar-los de l’existència d’un reduït nombre de palmeres infectades pel citat morrut roig i 
la necessitat de realitzar totes les mesures necessàries per evitar l’expansió i, per tant, la plaga. 
Recorda que, en el Ple de novembre de 2011, van exposar aquesta preocupació, així com la 
necessitat d’emprendre les accions necessàries, mentre que en el Ple de desembre de 2011, al 
no haver-se realitzat cap mesura, van tornar a demanar a l’Equip de govern què pensava fer al 
respecte i on li va indicar que en prenia nota. Afirma que, davant la ignorància de l’Equip de 
govern al seu prec, la seva preocupació va anar en augment i es van assessorar sobre les 
actuacions a realitzar, aconseguint diversos pressupostos per presentar-los al Ple de gener de 
2012, i que van reiterar cercar la solució al problema en altres plens. Creu que, mentre els 
polítics no escoltaven, el morrut roig no ha deixat d’atacar, convertint-se en la plaga existent. 
Indica que ara han de contemplar com s’enretiren palmeres que portaven tants anys entre ells i 
constituïen una part important del seu paisatge. Demana a l’Equip de govern que demani 
disculpes i entengui que unes poques persones no poden estar sempre en l’ús de la raó i fer 
una gestió perfecta. Considera que cal escoltar les persones i el Govern no ho vol fer. Demana 
que comencin a escoltar i que, així, no passin més coses com la que avui, per desgràcia, 
exposen, a més a més de demanar que es prenguin les mesures corresponents per intentar 
aturar, de manera més efectiva, el problema que s’arrossega des del 2011. D’altra banda 
recorda que fa uns anys que existeix una figura de planificació en l’àmbit del jovent, anomenada 
Pla local de joventut, el qual recull la realitat, la diversificació, els interessos del jovent del 
municipi, alhora que formula i estableix les línies estratègiques a seguir per millorar la situació 
del jovent i l’acompliment dels seus interessos. Indica que aquest document s’ha anat realitzant 
en aquest Ajuntament des de fa anys, sempre de manera deficient en la seva aplicació, però sí 
interessant en la seva formulació i coneixement de la realitat existent i que la seva realització 
comporta una subvenció per a l’Ajuntament. Recorda que en el Ple de setembre de 2012 es va 
portar a Ple l’aprovació el Pla Local de Joventut 2012-15, així com portar-lo al següent Ple per a 
la seva ratificació. Comenta que la regidora de joventut, Sra. Comas, va manifestar que encara 
no havia realitzat el Pla i s’estava esgotant el termini per sol.licitar la subvenció i que, per tant, 
calia aprovar-lo encara que no estigués fet per poder demanar la subvenció, comprometent-se a 
acabar el Pla el més aviat possible. Indica que, en el Ple d’octubre de 2012, no es va portar el 
Pla a ratificació, incomplint així un acord de Ple. Fa avinent que, al no rebre més informació, en 
el Ple de febrer de 2013, van preguntar si ja s’havia realitzat el Pla de joventut, a la qual cosa la 
regidora va comentar que s’estava treballant per a l’elaboració del Pla. Demana si es va realitzar 
el Pla de joventut 2012-15 per al qual es va rebre la subvenció. Li recorda a la regidora que el 
Pla de joventut és el principal instrument per efectuar les polítiques de joventut i saber quines 
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són les necessitats reals del jovent, a més a més que té una dedicació de 20 hores setmanals i 
una retribució d’uns 1.800 euros per ocupar-se de l’Àrea de joventut, per la qual cosa no entén 
com no s’ha realitzat. També li demana si s’ha fet, ja que es va comprometre a informar-los, la 
qual cosa avui encara no s’ha fet. Entén que s’ha comès una irregularitat, ja que s’ha cobrat 
una subvenció sense haver acomplert els requisits necessaris, i demana què s’ha fet amb el 
valor de la subvenció, que té per objectiu definir i aplicar les estratègies compreses en el propi 
Pla. Finalment demana reduir el sou de tots els tècnics de l’Ajuntament que cobren més de 
50.000 euros, reduir els sous dels regidors per ineficiència i ineficàcia, i reduir les Juntes de 
Govern Local de dues a una, ja que amb una n’hi hauria prou, fet que suposaria un estalvi de 
més de 40.000 euros anuals que podrien destinar-se a benefici dels vilatans.  
 
El Sr. Coll demana, respecte a la darrera Junta de Govern, la de 16 de gener, i en relació amb 
les al.legacions presentades al PUOSC 2013-2017, afirma que en els pressupostos de 2012 hi 
havia una obra prioritària que era el parc de la Pineda, la qual es va incloure en la convocatòria 
del PUOSC a l’any 2013. Comenta que ara no està inclosa en la llista del PUOSC 2013-2017 i 
demana per què un projecte com aquest, amb un valor no gaire alt, a primera línia de mar, no 
està previst en el pressupost de 2014 ni en el PUOSC 2013-2017. 
 
La Sra. Bartomeus, en relació amb el tema del morrut que ha comentat el Sr. Sarquella, fa 
avinent que, efectivament, van començar a parlar d’aquest tema al 2011, però que també ha 
explicat el que ha fet l’Àrea de medi ambient en aquest problema i considera que no és just que 
digui que l’Ajuntament no està fent res en aquest sentit. Recorda que disposen d’una base de 
dades de totes les palmeres del municipi, tant les públiques com les privades. Fa avinent que, 
quan es detecta un cas de morrut a una de les privades, es tramet un ofici al propietari 
informant-lo de les actuacions a dur a terme. Respecte a les públiques indica que la Brigada fa 
un parell d’anys que fa els tractaments corresponents, tot i que, alguna vegada, no n’hi ha prou 
i s’ha d’enretirar. Creu que és una plaga que pateixen i patiran les palmeres i recorda que la 
Brigada fa totes les actuacions possibles per evitar-ho. També indica que es disposa de plànols 
de totes les palmeres del municipi afectades i recorda que s’ha fet una important feina en 
aquest tema. El Sr. Sarquella fa avinent que la Sra. Bartomeus diu que l’Ajuntament fa tot el 
que pot, però en un Ple dels que ha citat van demanar un camp de l’Ajuntament per a què els 
particulars, que ja els suposa un cost elevat poder tallar les palmeres, poguessin anar-les a 
cremar de manera gratuïta, i, a hores d’ara, encara estan esperant aquest camp per als 
particulars. La Sra. Bartomeus li recorda que l’enretirada de les palmeres la fan els jardiners i 
els residus de jardineria s’han de gestionar a l’abocador. També fa avinent que el cost 
d’enretirar una palmera és d’uns 1.000 euros, per la qual cosa alguns particulars no poden 
enretirar la palmera afectada, fet que es converteix en un focus que afecta altres palmeres.  
 
La Sra. Bartomeus fa avinent al Sr. Coll que la modificació del PUOSC que comenta era una 
al.legació sobre la resolució de la convocatòria del PUOSC i que el fet que no hi hagi la Pineda 
és perquè la resolució del PUOSC només subvenciona 3 (enllumenat, asfaltatge de carrers i 
condicionament de camins) de les 6 actuacions sol.licitades, on hi havia la Pineda, la qual no 
ha estat subvencionada.    
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La Sra. Comas comenta que el Pla local de joventut es va fer però, com que no s’arribava a 
passar per Ple per la data en què s’havia de presentar, primer es va aprovar per decret i després 
se’n va donar compte al Ple. Indica que es va presentar i es va concedir una subvenció, si no 
recorda malament, d’uns 9.000 euros, fent avinent que comprovarà si algun tràmit no es va fer 
correctament. El Sr. Sarquella li demana si el Pla de joventut està fet, a la qual cosa li fa avinent 
que, quan es va presentar, ja estava fet. Remarca que ella va comentar que hi havia reunions 
pendents de realitzar en el moment de presentar el Pla local, que s’havia seguit la línia dels 
mandats anteriors i que es farien més reunions amb els joves, les quals s’han dut a terme amb 
una empresa externa especialitzada per detectar les necessitats dels joves del municipi. El Sr. 
Sarquella demana si el Pla està fet, a la qual cosa la Sra. Comas respon afirmativament. El Sr. 
Sarquella sol.licita per què no està penjat a la web de l’Ajuntament, per què no s’ha notificat al 
Ple com es va dir i com és que no s’ha informat el jovent del municipi. La Sra. Comas diu que 
desconeix si està penjat a la web i ho comprovarà, i que la subvenció s’ha destinat per a 
activitats dels joves. 
 
Seguidament el Sr. alcalde cedeix la paraula a la Sra. Bartomeus, qui exposa el següent: 
“Massa aviat. Penso que aquest moment que em toca viure m'arriba massa aviat. Ara bé, 
comunico oficialment la meva renúncia com a regidora de l'Ajuntament de Torroella de Montgrí 
després d'un període de més d'un any en el què he estat fent tot el possible per tal que aquest 
dia no arribés, per tal de reconduir la situació, sempre sempre pensant en el millor pel meu 
poble i per la seva gent, els meus veïns i veïnes, posant per davant aquests interessos tal i com 
penso que un electe sempre ha de fer des del primer dia en què passa a ocupar un càrrec 
públic. Sóc molt conscient de la rellevància de la meva renúncia perquè jo sí que tinc molt clar 
què representa ser una tinent d'alcalde i regidora en un Ajuntament, així com la responsabilitat 
que el càrrec comporta, tot i que en moments es vulgui minimitzar o relativitzar. 
 
Els que em coneixeu bé sabeu que avui, com sempre, el meu discurs serà dins el més profund 
respecte per tothom. "Respecte", una paraula importantíssima i que m'han inculcat i ensenyat 
de ben petita, juntament amb d'altres com seny, honestedat, lleialtat i, en definitiva, els valors 
relacionats amb què un sempre faci el que faci i actuï com actuï, ha de fer-ho d'acord amb uns 
principis. Principis que a dia d'avui em fan estar aquí, presentant aquesta renúncia, una 
renúncia, com no, dolorosa, gens agradable, no desitjada, però alhora meditada, reflexionada, i 
presa des de la màxima convicció de que la decisió presa és la correcta. 
 
Fa uns anys vaig prendre la decisió de presentar-me a unes llistes electorals per tal de poder 
treballar pel meu poble. Agraeixo, en aquest moment, tant al president de la secció local del 
partit de Convergència Democràtica de Catalunya d'aquell moment, en Francesc Ferrer, com al 
que havia de ser el nostre cap de llista en les eleccions municipals del 2011, en Viti Darné, com 
al nostre alcalde, Jordi Cordon, el fet de que, tots en la seva mesura, època i paper que els va 
tocar viure, em van donar aquesta oportunitat.  
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Penso que ser càrrec electe en un Ajuntament és un honor, i el poder treballar pel teu poble és 
un plaer. Ara bé, les coses canvien quan comences a tenir la sensació que vius una guerra no 
buscada dins el teu propi equip, amb els de casa, amb els que has arribat a treballar 
conjuntament per tal d'assolir el govern del teu poble. Les discrepàncies amb el meu cap de 
llista i alcalde han anat de menys a més, tant de manera de fer com en la manera de decidir o 
gestionar un equip. Tot i que el principal lema del nostre programa electoral era el diàleg, 
aquest ha faltat sempre, i la manca de comunicació i de voler arribar al consens en les 
decisions importants han estat sempre els principals detonants de les discrepàncies. 
Discrepàncies que penso que sempre hi han de ser en el si d'un equip, però que sempre tots 
hem de tenir el dret a expressar-nos i a opinar, i decidir en funció de les majories, allò que se'n 
diu democràcia... Sóc una persona constructiva, acostumada al diàleg i al consens. I aquest 
diàleg i consens és el que se m'ha privat durant mesos. No m'heu sentit en cap moment ser veu 
crítica ni trencar la disciplina de partit, sempre lleial a l'equip que vam crear aquell 11 de juny 
de 2011 i sempre pel bé del poble i de la institució. 
 
Ara bé, si a tot això explicat fins ara li sumem les mostres de desconfiança, rancúnia, cinisme, 
acusacions gratuïtes (per escrit i davant dels ulls dels companys, als quals agraeixo, de tot, de 
tot cor, que en algun moment hagin sortit en la meva defensa) i falta de respecte cap a la meva 
persona, mostres que s'han accentuat molt més en aquests últims mesos, aquí ja es traspassa 
una línia vermella, joc en el què jo no estic disposada a participar, per dignitat i per respecte, i 
molt menys pel meu cap de llista i company de viatge, per molt que alguns vulguin amagar el 
fet, que me l’he sentit molt últimament, darrera la frase que "això és la política". Doncs no, 
aquesta no és la meva manera de fer política ni la que vull pel meu poble i ha arribat un 
moment en què cal dir prou i acabar amb una convivència i situació que era insostenible... per 
ètica i moral... per lleialtat i estima als veïns i veïnes del meu poble...  
 
Penso que les discrepàncies polítiques són assumibles, però la falta de respecte cap a una 
persona és intolerable. I és aquí on sí que vull deixar ben clar que els motius de la meva 
renúncia com a regidora de l'Ajuntament de Torroella de Montgrí és per discrepàncies amb 
l'alcalde, desmenteixo qualsevol altre motiu, no plego ni per motius personals, ni plego per 
pressions, ni perquè no em vegi capaç de continuar dirigint aquestes dues regidories 
fantàstiques que m’ha tocat dirigir, ni perquè m'ho hagi demanat ningú. 
 
Com us he dit al principi i tant per la feina feta com per la feina que queda per fer, tinc la 
sensació que aquest adéu arriba massa aviat. Però és cert que a vegades les coses no surten 
com un vol o espera, i simplement cal acceptar-ho. Amb el que si que marxo és amb la 
satisfacció d'haver estat rodejada per molt bons professionals, als quals agraeixo sincerament la 
complicitat mantinguda des del primer moment. De fet, faig un agraïment a tots i cadascun dels 
treballadors municipals, però em permetreu que, com a regidora d'urbanisme i medi ambient, 
posi el focus en els equips que m'ha tocat gestionar més directament, els d'aquestes dues 
àrees, equips que han sofert canvis durant aquests anys, però que d'una manera o altra hem 
trobat sempre la manera de trobar aquesta complicitat de la que us parlo. Sóc conscient, i així 
m'ho han demostrat, que la meva decisió ha provocat cert estat de tristesa i de desànim, però 
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també sóc conscient i així els hi he fet saber que ells són els principals responsables de tota la 
bona feina feta i que hem fet conjuntament i que, per tant, ells tenen la responsabilitat de 
continuar les línies de treball encetades i prioritàries com, només per posar alguns exemples, 
perquè, si no, ens allargaríem molt:  
 
- Continuar amb la bona gestió que s'està fent de l'àrea d'urbanisme, amb tota la complicació 
que aquesta àrea comporta, i on estic especialment orgullosa d'haver pogut reduir els tràmits 
administratius, així com els terminis en la concessió de les llicències i portar un control 
exhaustiu i assenyat d'un tema tant sensible com és la disciplina urbanística; 
 
- També cal destacar la gran tasca que s'està fent en quant a planificació urbanística, i avui se 
n’han vist un parell d’exemples, tot resolent temes importants, alguns d'històrics i alguns de no 
tan històrics, per molta complicació que pugui sorgir i que sincerament encoratjo i donaré tot el 
meu suport i coneixement al proper regidor o regidora d'urbanisme per tal que els doni la 
continuïtat que es mereixen, per respecte a tota la feina feta. Estem parlant de sectors 
importants dins el planejament, com Torre Moratxa, Torre Vella, el sector dels càmpings, can 
Batallé, la Casanova, la façana marítima de l'Estartit, la façana sud de Torroella, per posar 
simplement alguns exemples. 
 
- La gestió i el control de les obres, tant de les que ja tenim en marxa com de les que aviat 
començaran, com la consolidació de la muntanya del molinet, el cobriment de la pista, la 
parada de busos de Torroella, la més que necessària nova llar d'infants de l'Estartit o la tant 
esperada restauració de la nostra mina d'aigua de Torroella que tots desitgem que sigui visitable 
per tots aquest proper estiu. 
 
- A destacar també la gran feina feta en el camp de l'estalvi energètic, sota un paraigües 
europeu anomenat Pacte d'Alcaldes. Encara recordo que és un dels primers temes dels que els 
tècnics de l'àrea de medi ambient em van parlar, i que va ser un tema encetat pel Sr. Rufí 
també... Doncs, simplement, felicitar-los per la gran feina feta en aquest camp, però també 
recordar-los que encara hi ha molta feina per fer de cares al 2020. Hem aconseguit fer-ne 
d'aquest tema un tema participatiu, i on tothom hi ha dit la seva i s'ho ha fet seu que és el més 
important, tant els veïns i veïnes del poble, com els empresaris, com els treballadors 
municipals, com els alumnes del petit Montgrí també, que han vist en directe i com a 
espectadors privilegiats la instal·lació d'una central de biomassa per la calefacció de la seva 
escola... Una gran tasca feta per aquesta àrea de medi ambient que tenim, una àrea que 
l’Ajuntament hi ha anat apostant i que, de mica en mica, ha anat creixent en estructura i de la 
qual en podem dir a dia d'avui que fins i tot pot dedicar esforços a la restauració dels nostres 
espais naturals amb la petita brigada de medi ambient que disposa o bé que ha gestionat 2 
projectes europeus LIFE i que tant de bo n'estigui a punt de gestionar un altre (el de la Pletera), 
o bé que ha aconseguit disposar d'un marc de gestió de la muntanya pública, on tant les 
activitats tradicionals de pastura i cacera poden conviure amb l'activitat d'explotació forestal per 
la minimització de riscos d'incendis... 
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Com ja he dit, i com ja he fet saber als meus companys, remarco la meva total predisposició a 
fer un traspàs de les dues regidories amb seny i complicitat amb el nou regidor o regidora 
d'urbanisme i medi ambient que ocupi el meu càrrec, facilitant en tot moment l'assimilació a 
tots i cadascun dels temes, prioritzant tot el meu interès a que la feina es faci ben feta i que, 
sobretot, ni els veïns ni la institució en surtin gens perjudicats, ja que la primera persona que vol 
que tot es faci correctament sóc jo mateixa. De fet, no he anul·lat ni una única reunió de totes 
les que tinc agendades a dia d'avui. 
 
Com sempre faig, i això ho sabeu els que em coneixeu, miraré endavant d'una manera positiva i 
constructiva. Com a independentista que sóc, em dol molt abandonar la política municipal en 
aquest moment tant important i històric per al meu país. Continuaré però realitzant tasques pel 
meu partit, tal i com he estat realitzant fins ara, tant a nivell comarcal com provincial, per tant 
no abandono la política activa. Però no deixaré de vetllar, d'una manera o altra, pel meu poble, 
ja que si que tinc la sensació que encara em queda molta feina per fer. M'agradarà veure algun 
dia com, per exemple, un veí que vulgui veure onejar una estelada al seu poble no hagi d'anar a 
penjar-la al poble veí. O com amb el diàleg s'arriba al consens sense haver de viure situacions 
d'enfrontaments com les que hem viscut darrerament. O com en els temes importants de poble 
i de país tots siguem capaços de deixar les rancúnies i els colors polítics de banda i treballem 
conjuntament pel bé comú i sobretot ens tractem amb el respecte que tots ens mereixem. En 
aquest sentit i per esvair qualsevol mena de dubte, si que vull deixar ben clar que sóc militant 
d'un partit, Convergència, i que a dia d'avui no em plantejo un futur polític fora d'aquest partit. 
 
I finalment, i per acabar, ara si que faré uns quants agraïments més... 
 
- Agrair als veïns i veïnes que en un moment determinat van confiar-me la tasca de representar-
los com a càrrec electe en el meu Ajuntament, però al mateix moment demanar-los disculpes 
per no haver acabat amb l'encàrrec rebut, un encàrrec de quatre anys i al qual renuncio, pels 
motius exposats, abans d'hora. És cert que personalment em podia haver quedat amb la meva 
acta de regidora i quedar-me com a regidora sortint del govern, però per a mi aquesta mai ha 
estat una opció, vull deixar clar que no me l'he plantejat mai; 
 
- Agrair totes les mostres de suport rebudes aquests dies, a tots i a totes els que d'una manera 
o altra m'heu fet saber que us tinc al costat, que us preocupeu, que em recolzeu, i en definitiva, 
que hi sou pel que calgui...; 
 
- Agrair, com ja he dit anteriorment, a tots i cadascun dels treballadors municipals, per aquesta 
complicitat viscuda i per la gran tasca que fan, dins la complicada gestió que comporta un 
Ajuntament, que recomano que qui tingui una mica d’interès que s’hi posi perquè és una 
experiència molt maca; 
 
- Agrair als meus companys regidors de la oposició el tracte rebut, i als que jo he mirat de donar 
el tracte, la informació i la participació tal i com a mi m'hagués agradat que s'hagués fet en el 
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cas de no estar al govern, ja que considero que no hem d'oblidar que tots i cadascun de 
nosaltres representem una part del nostre municipi i, per tant, de la voluntat del poble; 
 
- Agrair a tots i cadascun dels regidors de l'equip de govern simplement per haver-ne format part 
amb mi, Andrés, Silvia, Genís, Sandra, Jordi, Xicu, Núria i Joan, i desitjar-los molta sort. Dir-los 
que, com ja saben, estic a la seva disposició pel que calgui i que malgrat tot, em quedo amb les 
bones experiències viscudes que, per sort, també n'hi ha hagut; 
 
- I, per últim, però el més important de tot, agrair a la meva família i amics, els amics de debò 
(els que simplement per ser-ho també han rebut atacs constants) el vostre suport incondicional 
i sobretot la vostra paciència i dir-vos, com ja ho he fet aquests darrers dies, que quan a un li 
agrada el que fa, per molt que plegui no ho pot abandonar del tot i que, per tant, avui no escric 
un punt i final, sinó que escric un punt i a part i que ja veurem què és el que ens depararà el 
futur a tots plegats”. 
 
Seguidament el públic aplaudeix. A continuacio el Sr. alcalde cedeix la paraula al Sr. Sarquella, 
qui agraeix el gest de la Sra. Bartomeus per fer cas al seu pensament i no perpetuar-se a la 
poltrona com tants altres, encara que, des de COET, haguessin preferit que s’hagués mantingut 
com a regidora a l’oposició, defensant els interessos del poble, que, per aquest motiu, el poble 
la va votar i per això és regidora. Comenta que es troben davant un fet molt rellevant, ja que es 
tracta d’una vacant en unes àrees de gran importància, com són urbanisme i medi ambient, i, 
alhora, tenen incertesa de com es solventarà aquesta situació. Indica que és evident que podria 
utilitzar un to destructiu i posar més coses a sobre la taula, però aquesta no és la seva intenció. 
Creu que en un moment com aquest han de ser responsables i constructius en benefici del 
poble i, per contra, no caure a la crítica gratuïta, intentant treure profit electoral a aquesta 
situació. Fa avinent que, simplement, es troben davant de la mostra que aquest Ajuntament la 
gestió no funciona, que cal un canvi de rumb, un canvi de posició basat en l’autocrítica, 
sobretot la comunicació interna, com han pogut veure en el propi partit i Equip de govern, amb 
la dimissió de ja dos presidents, l’existència d’un sector intern emprenyat i ara la dimissió d’una 
regidora de l’Equip de govern, però també un canvi en la comunicació externa, en escoltar el 
poble, que fa que no se sentin partíceps de la gestió d’aquest govern. Espera que el Sr. alcalde 
sàpiga veure en tot això una oportunitat de canviar i començar a escoltar, tant a dins com a 
fora, i recordar-li que dos dels grans errors que pot cometre un alcalde són: estar al despatx en 
lloc del carrer i pensar que té la raó absoluta en tot, ja que així deixa d’escoltar. Comenta que, 
essent conscients del deure que tenen cap al municipi, només els resta desitjar a la regidora 
Sra. Bartomeus que continuï treballant pel municipi encara que sigui fora de la primera línia de 
la política municipal i, sobretot, desitjar-li al Sr. alcalde que es tregui la brida de l’ull i comenci a 
governar aquest municipi tal i com es mereix, amb seny, coherència, humilitat i, per sobre de 
totes les coses, preocupant-se per les persones que viuen aquí, no com a votants, sinó com a 
persones. Seguidament el públic aplaudeix.  
 
El Sr. Coll afirma que, des d’UPM, des del seu Secretariat, volen donar les gràcies pel treball 
que ha fet la Sra. Bartomeus per al municipi i li desitgen sort en les noves tasques que ha dit 
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que vol continuar i vol fer. Exposa que, al marge del discurs fet, el que avui li queda més són 
unes paraules que el seu pare li deia a ells i els seus germans: “mai una nit ha vençut la 
matinada i mai un problema ha vençut l’esperança”. Li demana que continuï lluitant. 
Seguidament el públic aplaudeix.  
 
El Sr. Rufí demana a la Sra. Bartomeus que permeti dirigir-li unes paraules d'agraïment en nom 
propi i dels regidors i regidores del grup municipal d'Esquerra Republicana de Catalunya, tot 
indicant que són paraules fetes des de la sinceritat, en un moment trist en què, en cap cas, 
estan contents ni satisfets del rumb de l'Ajuntament de Torroella de Montgrí. Així, fa avinent, 
primer de tot, que li dóna les gràcies per la seva dedicació com a primera tinent d'alcalde, en 
una àrea de gran responsabilitat com és la d'urbanisme i també medi ambient, paisatge urbà i 
habitatge. Afirma que es fixi que són matèries que en aquests dos darrers mandats han estat 
sota la direcció de dones, en l'anterior, amb les regidores Maria Ferrer, pel que fa al medi 
ambient, i Caterina Matas, pel que fa a l'urbanisme. Indica que, si és importantíssima la 
presència de dones en càrrecs de responsabilitat de tot tipus, encara ho és més la visió 
femenina en àrees complexes i delicades com les esmentades. Indica que la Sra. Bartomeus 
recordarà que les discrepàncies han estat presents en l'enfocament general i en moltes 
decisions preses pel Govern municipal en temes urbanístics, no essent el moment de citar-les, 
però també li han reconegut l'encert quan ha calgut, especialment en temes relacionats amb les 
polítiques mediambientals i energètiques. Recorda, a tall d'exemple: la caldera de biomassa, la 
gestió de la forest pública municipal, l'aprofitament ramader i cinegètic del Montgrí, els espais 
naturals o el Pla d'Acció per l'Energia Sostenible, una visió estratègica que compareixen 
plenament. Remarca que, amb ella han compartit compromís nacional des de casa nostra, des 
de Torroella, tant en la recollida de signatures promoguda per l'AMI i l'ANC-CAT com, en un ja 
llunyà 13 de desembre de 2009, en les consultes populars que van iniciar el camí de la 
transició nacional, on la Sra. Bartomeus hi participà des de l'Estartit, qüestió gens senzilla. 
Recorda també que han arribat a acords en les mocions aprovades en aquest Ple, algunes 
encara pendents de complir-ne els acords, per acompanyar el procés i donar suport al 
Parlament de Catalunya i al President de la Generalitat. Comenta que li sembla que coincideixen 
en la importància, present i futura, dels ajuntaments en el camí cap a la independència. 
Comenta que avui els ha explicat els motius de la seva renúncia, de ben segur que no tots. 
Exposa que, en aquests darrers mesos, els seus silencis han expressat més que les seves 
paraules. Remarca que com que, moltes vegades, val més el que es calla que el que es diu, li 
respecten els seus motius. Li demana que li permeti, per acabar, una cita de l'escriptor olotí, del 
segle XIX, Marià Vayreda que diu: “La lleialtat no és cap principi ferm quan no descansa sobre la 
noblesa del cor”. Li indica que ella té aquesta noblesa, i que està, estan, segurs que podran 
continuar parlant, enraonant, i treballant conjuntament pel seu municipi i pel seu país. Li dóna 
les gràcies i li desitja molta sort. Seguidament el públic aplaudeix. 
 
La Sra. Comas, comenta amb nom seu i de L’EST, que ja n’ha parlat diverses vegades amb la 
Sandra i, al ser part d’aquest equip, han estat part de tot això. Li agraieix la feina feta en 
aquests més de dos anys i mig, i de la manera que n’ha fet partíceps a tots els regidors, alhora 
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que li desitja molta sort en el futur, tant a nivell personal com professional. Seguidament el 
públic aplaudeix.  
 
El Sr. Navarrete fa avinent que només té paraules d’agraïment per a la Sra. Bartomeus pel seu 
compromís, la seva constància, la dedicació, la feina tan complicada i tan ben portada. A títol 
personal li indica que li agraieix que hagi sabut diferenciar la ideologia política de cadascú i el 
companyerisme que ha mostrat envers ell. Exposa que, per la seva situació, moltes vegades 
s’ha trobat sol i que ella sempre li ha estès la mà, on ell sempre hi ha tingut un suport, fet que 
li agraieix. Seguidament el públic aplaudeix. 
 
El Sr. alcalde fa avinent que estan en un moment difícil que a ningú agrada i que, com a 
regidors i com a alcalde, han d’acceptar la voluntat i el pas valent que ha fet novament la Sra. 
Bartomeus. Recorda que ha fet una pinzellada de la història, però el primer pas valent que va 
fer va ser incorporar-se a unes llistes electorals en uns moments difícils i com tots estan vivint 
en l’actualitat, a més a més de les dificultats que van tenir com a partit a l’inici, amb unes 
dificultats òbvies pel canvi de cap de llista. Li agraieix la confiança que va tenir per continuar i 
iniciar el projecte de CiU per a aquest mandat. Comenta que no es vol estendre gaire, que han 
estat dos anys i escaig intensos. Creu que la seva feina del dia a dia, ben feta, en aquestes 
dues potents regidories deixarà petjada a l’Ajuntament i confia que la feina iniciada continuarà 
pel que queda de mandat. Li agraieix moltíssim la tasca realitzada al seu costat i recorda que 
van començar aquest camí essent novells a la política i al govern municipal, que han anat 
creixent a mesura que els ha estat possible dins d’aquest entorn, però que ha arribat aquest 
moment no desitjat per part de ningú. Li torna a agrair la tasca realitzada aquest temps i li 
desitja que, en aquest nou panorama que se li posa a davant, tant a nivell personal com 
professional, tingui els èxits que també ha tingut a nivell municipal. Considera que, amb la vàlua 
que ha demostrat a l’Ajuntament, i que té a nivell professional, no serà cap inconvenient 
superar els obstacles que posi la vida. Li dóna les gràcies per tot i confia que es puguin anar 
veient, alhora que li agraieix moltíssim la col.laboració que ha ofert envers la persona que l’hagi 
de substituir.  
 
Seguidament, el Sr. alcalde cedeix la paraula al secretari, qui exposa que, per complir amb les 
determinacions legals per designar un regidor en substitució de la regidora Sra. Bartomeus, cal 
prendre coneixement de la renúncia i instar la Junta Electoral Central a designar el regidor 
substitut. És per aquest motiu que el Ple adopta el següent acord: 
 
“Vista la renúncia al càrrec de regidora de l’Ajuntament de Torroella de Montgrí, presentada avui 
dia 6 de febrer de 2014 (RE núm. 1271) per la Sra. Alexandra Bartomeus i Vicens, regidora del 
Grup municipal de CiU, i amb efectes a partir del dia 7 de febrer de 2014. 
 
Atès que l’article 9.4 del Reial Decret 2.568/1986, de 28 de novembre, pel qual s’aprova el 
Reglament d’organització, funcionament i règim jurídic dels ens locals (ROF) determina que els 
membres de les Corporacions locals perderan la seva condició, entre d’altres, per renúncia, la 
qual s’haurà de fer efectiva per escrit davant el Ple de la Corporació. 
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Vist que el Ple, en cas de no observar cap anomalia o defecte, haurà de prendre’n coneixement, 
instant la Junta Electoral Central que designi el següent candidat de la llista del Grup municipal 
de CiU. 
 
Vist que, amb la citada renúncia al càrrec, queda una vacant de regidor/a de l’Ajuntament de 
Torroella de Montgrí per al Grup municipal de CiU. 
 
Atès que, d’acord amb l’article 182.1 de la Llei orgànica 5/1985, de 19 de juny, del règim 
electoral general (LOREG), en el cas de la renúncia d’un regidor/a, l’escó s’atribuirà al candidat/a 
o, en el seu cas, al suplent de la mateixa llista a qui correspongui, atenent al seu ordre de 
col.locació. 
 
Atès que, d’acord amb l’article 19.1 de la Llei orgànica 5/1985, de 19 de juny, del règim 
electoral general (LOREG), correspon a la Junta Electoral Central expedir les credencials als 
regidors/es en cas de vacant per renúncia, una vegada conclòs el mandat de la Juntes 
Electorals Provincials i de Zona. 
 
A la vista de tot això, el Ple acorda: 
 
1r. Prendre coneixement de la renúncia al càrrec de regidora de l’Ajuntament de Torroella de 
Montgrí, presentada avui dia 6 de febrer de 2014 (RE núm. 1271) per la Sra. Alexandra 
Bartomeus i Vicens, regidora del Grup municipal de CiU, i amb efectes a partir del dia 7 de 
febrer de 2014. 

 
2n. Declarar la vacant de regidor/a de l’Ajuntament de Torroella de Montgrí per al Grup 
municipal de CiU. 

 
3r. Instar la Junta Electoral Central que expedeixi la corresponent credencial per a la designació 
del següent candidat de la llista del Grup municipal de CiU. 
 
4t. Notificar aquest acord a la regidora cessant Sra. Alexandra Bartomeus i Vicens”. 
 
 
I no havent-hi cap altre assumpte a tractar, el Sr. alcalde aixeca la sessió, essent les 10 del 
vespre, i per a constància d’allò que s’hi ha tractat i dels acords presos, estenc aquesta acta 
que signa el Sr. alcalde i la certifico amb la meva signatura. 
 
 
 
 
 
Jordi Cordon i Pulido    En dono fe - Josep Rovira i Jofre 


